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Dr. DUŠAN PLUT
Želim opozoriti na nevarnost, da 
lahko državni centralizem nado-

VINKO SLAPNIK
Bistveno je, da ljudje sedaj 

verjamejo, da je mogoče 
Macesnikov plaz ustaviti
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Z a p o s l i m o

v a š  d e n a r .
Samo dobro naložen denar lahko dobro dela za vas. S pomočjo 
naših svetovalcev lahko svoje premoženje na enem mestu 
učinkovito naložite in razporedite v klasično varčevanje in 
depozite, varčevanje in naložbe z življenjskim zavarovanjem in v 
vzajemne sklade.

Klasična varčevanja in depoziti
Izbirate lahko med različnimi oblikami klasičnih bančnih varčevanj 
in depozitov, za različna časovna obdobja, v domači in tuji valuti.

Bančno zavarovalništvo
Izbirate lahko med varčevanjem in različnimi naložbami denarja, ki 
imajo vključeno življenjsko zavarovanje. Odločite se lahko za 
postopno varčevanje ali enkratni polog prihrankov in poljubno 
izberete zavarovalno kritje.

Naložbe v  vzajemne sklade
Varčujete lahko v delniških, obvezniških in kombiniranih vzajemnih 
skladih, ki imajo sredstva vložena v vrednostnih papirjih tako na 
domačem kapitalskem trgu kot tudi na največjih kapitalskih trgih 
v svetu. Tudi v vzajemnih skladih lahko varčujete po svojih 
zmožnostih; z enkratnim vplačilom ali postopnim varčevanjem v 
manjših zneskih prek varčevalnih načrtov.

www.nlb.si

ljubljanska banka
Nova Ljubljanska banka d. d., Ljubljana

Podružnica Savinjsko-Šaleška



OSREDNJA
k n již n ic a

fiSUS Tretia stran

O k to b e r , k i s e  iz t e 

k a , j e  b il z a r e s  p e s t e r  

m e s e c . Z a č e li s m o  

g a  z  d r ž a v n o z b o r 

s k im i v o litv a m i, n a d 

a lj e v a li s  t e d n o m  

o t ro k a , s le d il j e  te d e n  

v s e ž iv l j e n j s k e g a  

u č e n ja , c e lo te n  m e 

s e c  p a  j e  p o s v e č e n  

p o ž a r n i v a rn o s t i, k a t 

e r i p r a v z a p r a v  n ik o li n e  n a m e n ja m o  d o v o lj p o 

z o rn o s t i.  L e  n o v i in  n o v i p o ž a r i n a s  o p o m in ja jo , 

d a je  d o v o lj ž e  tre n u te k  n e p a z ljiv o s t i,  p a  la h k o  o s 

ta n e m o  b r e z  p re m o ž e n ja . P o t r e b n o  j e  to re j p r e 

v e n t iv n o  d e lo v a n je  in  z a v a r o v a n je .

D e s e t i m e s e c  v  le t u  b o m o  s k le n il i z  d n e v o m  

v a rč e v a n ja , k a te r e m u  s m o  v  t o k r a tn i š t e v ilk i S a v 

in js k ih  n o v ic  n a m e n ili n o s iln i č la n e k , k o t  m u  m i 

r e č e m o , in  a n k e to . V a r č e v a n je  v  z a d n je m  č a s u  

p r id o b iv a  n a  p o m e n u , s a j  s e  v s e  v e č  lju d i z a v e 

d a , d a  m o r a m o  tu d i s a m i p o s k r b e t i z a  v a rn o  s t a r 

o s t , d r ž a v a  s e  t e g a  b re m e n a  n a m r e č  v s e  b o lj  

o te p a . N ič  č u d n e g a , v  p o v p r e č ju  s e  ž iv lje n js k a  

d o b a  p o d a ljš u je ,  p o p u la c ij a  s e  s t a r a ,  s t r o š k i 

z d ra v s t v e n e  in  s o c ia ln e  o s k rb e  n a r a š č a jo  in  n a  

k o n c u  s e  r a č u n ic a  n e  iz id e  v e č .

Ž a l j e  š e  z e lo  v e lik o  lju d i,  k i r a z m iš lja jo  le  z  

d a n e s  n a  ju t r i,  n e  p o m is lijo  p a , k a j  b o  z  n j im i p r i

h o d n je  le to , č e z d e s e t a li d v a js e t  le t. Č e  š o t i lju d je  

s a m s k i,  j e  n j ih o v a  b r e z b r iž n o s t  la h k o  d o  n e k e  

m e r e  s p r e je m ljiv a , s a j  s e  s  te m  s a m i o b s o ja jo  

n a  ž iv o ta r je n je , č e  p a  im a jo  t i lju d je  z a k o n s k e  

p a r tn e r je  in  o t ro k e , j e  n jih o v o  r a z m iš lja n je  v re d 

n o  k r it ik e . T o  n a m r e č  p o m e n i, d a  j im  j e  v s e e n o , 

k a j  s e  b o  v  p r ih o d n o s t i z g o d ilo  z  n j ih o v im i 

n a jd r a ž jim i,  z a  k a te r e  v e r je tn o  s ic e r  h it ijo  n a  v s a  

u s t a  z a t r je v a t i,  d a  j im  p o m e n ijo  n a jv e č  n a  te m  

s v e tu .

Č e  n e  b o m o  s a m i p o s k r b e li z a  s v o jo  p o k o jn i

n o , b o m o  v  s t a r o s t i p r is ilj e n i š e  v e d n o  d e la t i ( č e  

n a m  b o  to  d o p u š č a lo  z d r a v je ) , č e  b o m o  I m e li 

s r e č o ,  n a s  b o d o  p r e ž iv lj a li n a š i o t r o c i,  m o r d a  

p a  b o m o  m o r a li c e lo  p r o d a ja t i s t v a r i,  k i s m o  j ih  

k u p ili o z ir o m a  p r id o b ili v  č a s u  a k t iv n e  d e lo v n e  

d o b e  ( a v to m o b ile ,  h iš e ,  s t a n o v a n ja ...) . Z a g o 

to v o  s i  n ih č e  n e  ž e li,  d a  b i s e  m u  k a j  t a k š n e g a  

z g o d ilo ,  z a t o  s e  ž e  d a n e s  v p ra š a jm o :  k o lik o k r a t  

v  ž iv lje n ju  v a r č u je m o  z a  p o k o jn in o ?  Z a to  m o r a 

m o  z a n jo  p o s k r b e t i p r a v o č a s n o ,  t a k o  z a  o s 

n o v n o  k o t  z a  d o d a tn o . In  p r a v  o  te m  b o m o  v  

p r ih o d n je  v  S a v in js k ih  n o v ic a h  o b ja v ili v e č  s t r o k 

o v n ih  p r is p e v k o v , k i b o d o  z a  v s e  v a s , k i o d g o v 

o r n o  g le d a t e  n a  s v o je  ž iv lje n je ,  z a g o t o v o  z a n i

m iv o  b ra n je .
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31. OKTOBER - DAN VARČEVANJA

D e lo  in  v a rč e v a n je  - n a jb o ljš e  n a  p o ti k  b la g in ji
Letos m in e va  o s e m d e s e t let, o d 

k a r  je  z a d n ji o k to b rs k i d a n  p o s 
v e č e n  v a r č e v a n ju .  V  d e ž e li  n a  
s o n čn i s tra n i A lp  s e  je  o d n o s  do  
v a rč e v a n ja  s k o z i ra z lič n e  d ru ž 
b enopolitične  siste m e  sp re m in ja l. 
S lo ve n ci v  o če h  d ru g ih  s ic e r ve lja 
m o  z a  d o k a j v a rč e n  n a ro d , n a š e  
v a rč e v a ln e  n a v a d e  pa  s o  b ile  na 
n a jh u jš i p re izk u š n ji v  d ru g i p o lo 
v ic i o s e m d e s e tih  le t p re jš n je g a  
sto letja , ko s m o  v  o b d o b ju  hipe rin 
flacije  v a rče va li ta ko , da  sm o  hitro 
k u p o v a l i ,  š e  p r e d e n  s e  je  k a j 
p o d ra ž ilo . N o , d a n e s  je  situ a cija  
b is tve n o  d ru g a č n a , v p ra š a n je  pa 
je , a li s e  d o v o lj z a v e d a m o  p o m e 
na  v a rč e va n ja .

Družbenopolitične spremembe v 
začetku devetdesetih let so nam
reč v Slovenijo prinesle kapitalistič
ni družbeni red, kjer država samo 
še v minimalnem obsegu skrbi za 
državljane, predvsem pa morajo 
državljani skrbeti zase. Ta spre
memba terja drugačno miselnost 
ljudi, kar pa je nemogoče doseči čez 
noč. Dokaz temu je Nemčija, kjer

več kot deset let po padcu berlin
skega zidu ugotavljajo, da le-ta še 
vedno obstaja - v glavah ljudi.

»V kapitalizmu je pač tako, da je 
treba najprej poskrbeti zase, šele 
nato lahko pomagamo drugim,« v 
svoji knjigi Skrb za osebno

premoženje pojasnjuje dr. Janez 
Balkovec, eden najbolj priznanih 
slovenskih strokovnjakov na po
dročju organizacije in manage- 
menta osebnih financ. Mišljenje 
prenekaterih Slovencev, da bo že 
država poskrbela zanje, ko bodo 
ostali brez sredstev za preživljanje, 
je zlagano in ga je moč primerjati z 
obnašanjem noja, ki vstrahu porine 
glavo v pesek in tako ne vidi več 
nevarnosti, ki mu preti.

V življenju je pravzaprav zelo malo 
stvari, za katere nam ni potrebno 
varčevati. Praviloma samo izdelke 
za vsakodnevno potrošnjo kupu
jemo z denarjem »iz žepa«, za vse 
ostalo pa moramo varčevati krajše 
ali daljše obdobje. Pri tem imam v

mislih gospodinjske aparate, stano
vanjsko opremo, počitnice in po
tovanja, avtomobile, stanovanja, 
hiše... Tudi tisti, ki naštete dobrine 
kupujejo na kredit ali lizing, na nek 
način varčujejo »za nazaj«, le daje 
ta oblika dražja. Včasih pač ne gre 
drugače.

Bistvenega pomena je, da se 
zavedamo, da država vse bolj pre
laga breme socialne varnosti na 
državljane, socialna varnost pa je

vedno odvisna od denarnih sred
stev. Osnovne socialne pravice, kiji 
državljani dobimo z zaposlitvijo pri 
delodajalcu ali s samostojnim 
opravljanjem dejavnosti, naj bi za
gotavljale naše preživetje danes in 
tudi vstarejših letih. Toda ali je to res? 
Ali si predstavljate, če ste še zapos
leni, kako boste v penziji samo z 
dvema tretjinama današnjih prihod
kov pokrivali vse življenjske 
stroške? Kako boste plačevali vse 
višje participacije za zdravila in 
zdravstveno oskrbo?

Slovenija ni pri reformi pokojnin
skega sistema v nič boljšem 
položaju kot ostala Evropa. V 
Nemčiji, na primer, več sto tisoč ov
dovelih in invalidov živi na robu ek
sistenčnega minimuma, čeprav so 
bili prej redno zaposleni. Zato je 
postalo varčevanje za varno star
ost zelo pomembno. Možnosti in 
oblik je več, zato bomo o tem in o 
zagotavljanju osnovne socialne 
varnosti v prihodnjih tednih objavili 
serijo prispevkov v naši svetovalni 
rubriki.

Franci Kotnik

O D  K O D  D A N  V A R Č E V A N JA  -  31. O K TO B ER ?
Na zboru hranilnic leta 1924 v Milanu so se zbrani predstavniki 700 

hranilnic iz 27 držav - med njimi tudi slovenski predstavnik - odločili, da 
31. oktober praznujemo kot dan varčevanja. Na tem zboru so ustanovili 
tudi Mednarodni inštitut za varčevanje, ki je ob ustanovitvi sprejel še 
danes aktualen razglas: »Delo in varčevanje sta najmočnejša dejavni
ka na poti k blaginji, napredku in dostojanstvu vsakega posameznika in 
družbe kot celote.«

I

N a š a  a n k e t a

»Šparanje«
Tu d i S a vin jča n i bi naj po  nekaterih  interpretacijah im eli po d o be n  g en , 

ko t g a  im a jo  G o re n jc i. K a r se  tiče  fin a n c , bi naj bili p re m iš lje n i in p re vi
d n i, v e č in o  za lo g  p a  h ra n ili v  n o g a v ic i p o d  b la zin o . P o  d o m a č e  -  naj bi 
"š p a ra li" . T o k ra t s m o  n a š e  a n k e tira n c e  p o v p ra š a li, k a k š n a  s e  jim  zd i 
p o n u d b a  naših  b a n k , na  ka kše n  n ač in  va rču je jo  (č e  s p lo h ), in koliko se 
p o s lu žu je jo  m o žn o s ti v a rč e v a n ja , ki so  jim  d a n e s  n a  v o ljo .

Ig o r G o lo b , R ečica ob Savinji
Ne varčujem, ker ne ostane veliko od dohodkov. 

Kar pa ostane, je namenjeno počitniškemu času. 
Zato se raznih varčevalnih shem v naših bankah 
ne poslužujem, pride pa za to prav njihova ponud
ba kreditov.

D arja  Strm e cki, Rečica ob Savinji
Tudi sama varčujem, svoj denar hranim na ban

ki. Ponudbe naših bank se mi zdijo ugodneje pa 
res, da znajo s svojimi reklamnimi kampanjami biti 
tudi nekoliko preveč agresivni. Reklame so že 
preveč vsiljive, vseskozi bi moral nekje varčevati.
A denar je naš in konec koncev sami najbolje 
vemo, kako in kam bomo vlagali. Zelo pozitivni pa 
se mi zdijo razni stanovanjski skladi in ugodna posojila, saj omogočajo 
mladim družinam, da pridejo do svojega stanovanja.

M a rija  V rta čn ik , R a dm irje
Da, varčujem. Se pa poslužujem različnih 

možnosti, saj ponudba bank to tudi omogoča. Zdi 
se mi, daje njihova ponudba pestra in pogoji pošte
ni.

D arinka P resečnik, 
M o z irje

sem študentka, tako da ne razmišljam toliko o 
varčevanju, čeprav pa nekaj ponudb naših bank 
poznam in se mi zdijo kar zanimive, saj omogoča
jo različne možnosti in oblike varčevanja. Jaz up
orabljam kar keramičnega pujska.

Ja k a  Presečnik, M ozirje
Ne varčujem, saj mi to način 

omogoča. Pri ponudbah bank sem 
zoren na obresti, ki so po 
visoke.

Zofija S ko m še k, Skorno
Bolj malo varčujem, ker imam toliko drugih vsak

danjih stroškov. Prihodki so slabi, tako da ne morem 
niti razmišljati o kakšnih posebnih oblikah var
čevanja.

Pripravila: Barbara Fužir, foto: Ciril M . Sem



V SOLČAVI VERJAMEJO V TRAJNO SANACIJO MACESNIKOVEGA PLAZU

D odatne g loboke d ren aže
O b s e žn a  sa na cijska  dela  pri pre b iva lc ih  P o d o lše ve  in S o lča ve  vs e  bolj utrjujejo  p re priča n je , d a  bo  M a c e s n ik o v  p laz u stavljen , p re d e n  b o  v e č  kot 2 ,5  

m ilijo n a  k u b ik o v  z e m e ljs k e  g m o te  z g rm e lo  v  d o lin o . P o te m  ko je  d e la  n a  p la zu  p re vze l ce ljski N ivo , s e  ra z m e re  in strasti o č itn o  u m irja jo . N a  o sno vi 
te re n skih  in la bo rato rijskih  ra z is k a v  d e la vc i n ad  ce sto , ki p re čka  p la z  n a d  m o n ta žn im  m o s to m , izva ja jo  še  d ve  g lob o ki d re n a ži, v  katerih  naj bi s e  pod 
n ivo je m  p la zu  v  g lo b in i 2 0  m e tro m  z b ira le  p o d ta ln e  v o d e  izp o d  O lš e ve .

D re na ža , k je r se bodo pod n ivojem  plazu v g lo b in i 2 0  m etrom  zb ira le  
podtalne vode (fo to : E M S )

Po sedanji dinamiki del naj bi bil 
plaz saniran nekje do leta 2006, 
vendar bo, po mnenju svetnika 
občine Solčava in domačina iz 
Podolševe Vinka Slapnika, potreb

no rok podaljšati. »Delavci Nivoja 
se trudijo po najboljših močeh, saj 
so na plazu praktično neprekin
jeno. Bistveno je, da ljudje sedaj 
verjamejo, da je mogoče plaz us-

CEPLJENJE PROTI GRIPI

P rih a ja  sezona za  
cepljen je

Že če z d o b e r teden, po  10. novem b ru, se  bo  v  Sloveniji zn ova  pričelo  ce 
pljenje proti gripi, ki ga zdravniki priporočajo vs e m  zdravim  oseb a m , še p ose 
bej pa otrokom  s  kroničnim i obolenji te r kroničnim  bolnikom  starejšim  od 6 5  
let. Tud i letos najbolj o grožene skupine bolnikov plačajo le cepljenje, in sice r 
1 5 0 0  tolarjev, ostali b od o  za  celjenje  odšteli 2 5 0 0 tolarjev.
Čeprav se gripa pri nas, niti vtujini, 

letos še ni pojavila, lahko pravočas
no cepljenje prepreči marsikatero 
bolezensko nevšečnost. Kot vedno, 
se bo tudi letos cepljenje izvajalo 
tako v zdravstvenih domovih, za
sebnih ambulantah, območnih za
vodih za zdravstveno varstvo kot 
tudi na Inštitutu za varovanje zdrav
ja. Proti gripi se lahko cepijo vsi, že 
dojenčki od šestega meseca star
osti, cepljenje zdravniki odsvetuje
jo le ljudem s povišano telesno tem
peraturo ali bolnikom, ki preboleva
jo akutno bolezen. Kot zatrjujejo 
strokovnjaki, so nezaželeni učinki, 
npr. kratkotrajna povišana temper
atura, slabo počutje, oteklina ali 
rdečina na mestu vboda, le redki in

izginejo že v dveh dneh.
V lanskem letuje največ bolnikov 

obolelo za virusom influence A, ka
teremu je tudi ustrezalo cepivo, 
obolelost pa je bila najvišja v drugi 
polovici januarja. Cepivo za letošn
jo sezono bo vsebovalo tako anti
gene podobne virusom influence A 
in influence B, za katere domneva
jo, da bodo prevladovali v letošnjem 
letu. Vsekakor pa samo cepljenje še 
ni zagotovilo, da ne bi oboleli za gripi 
podobno boleznijo ali drugo respir
arne okužbo, zato strokovnjaki pri
poročajo čim več vitaminov v vsak
danji prehrani, izogibanje veliki 
množici v zaprtih prostorih ter ve
liko gibanja na svežem zraku.

Tatiana Golob

taviti, kar potrjuje tudi zgledno 
sodelovanje s prizadetimi kmeti. 
Odkar vodi projekt dr. Bojan Majes, 
predsednik strokovnega odbora 
za velike plazove, gredo zadeve v 
pravo smer,« pripoveduje Slapnik. 
V podkrepitev lastnih besed 
postreže s podatkom, da plaz, v 
primerjavi z leti, ko se je zemlja 
premikala tudi do dva metra na 
mesec, komaj še drsi.

Znano je, da je Macesnikov plaz 
eden od največjih v Sloveniji, saj 
dolžina presega 2,4 kilometra, na 
najožjem mestu je širok 40 metrov 
na najširšem delu pa širina presega 
200 metrov. Po mnenju dr. Majesa 
je sanacija plazu možna s kom
binacijo izvedbe podpornih kon
strukcij in zniževanja talne vode. 
»Glede na razsežnost plazu, pri tem 
mislimo na dolžino in globino pla
zine, trajna sanacija, s katero bi 
umirili celoten plaz, z enim samim 
ukrepom in razumno investicijo ni 
možna. Z izvedbo sistema pod
pornih konstrukcij je možno plaz 
samo razdeliti na več odsekov, ki so 
lažje obvladljivi,« dodaja dr. Majes v 
predlogu za »ustalitev« Macesnik- 
ovega plazu.

Med tistimi, kijim je plazvzadnjih 
letih povzročil kar precej sivih las in 
dodatnih skrbi, je brez dvoma 
solčavski župan Vojko Klemenšek, 
kateremu je bilo med drugim celo

očitano, da se želi okoristiti na 
račun sokrajanov. »To, kar seje dog
ajalo v preteklih letih, ne more biti 
nikomur v ponos. Tisti, ki so nas želeli 
skregati, so bili uspešni, vendar o 
stvareh, ki so preteklost, ne želim

V inko S la p n ik : “ B istve no  je , da 
lju d je  sedaj ve rja m ejo , da je 

m ogoče plaz u s ta v iti”
(fo to : E M S )

razpravljati. Bistveno je, da bo 
možno plaz uspešno sanirati. V 
nekaj letih naj ne bi več ogrožal lju
di. V zadnjih dveh letih seje pokaza
lo, daje ogromno zemeljsko gmoto 
možno uspešno krotiti, za kar seje 
potrebno v pretežni meri zahvaliti 
komisiji za sanacijo plazov in de
lavcem celjskega Nivoja,« razlaga 
Klemenšek.

Savinjčan

GORENJE VELENJE

Dve nagrad i za poslovno 
kom uniciranje

Gorenje je prejšnji teden prejelo 
dve pomembni nagradi za 
poslovno komuniciranje. Časnik Fi
nance je Gorenju podelil nagrado 
za najboljše letno poročilo za leto 
2003, na tretji letni Konferenci za 
odnose z investitorji za področje 
Centralne in Vzhodne Evrope, ki je 
potekala v Budimpešti, pa je Goren
je prejelo nagrado za drugo mesto 
v kategoriji Najboljši odnosi z inves
titorji med slovenskimi podjetji.

Predsednik uprave Gorenja mag. 
Franjo Bobinac je ob tej priložnosti 
izjavil: »Letno poročilo je eno od 
pomembnejših orodij za komu
niciranje, zato ga v Gorenju vsako 
leto skrbno pripravljamo in smo bili 
v preteklosti zanj v različnih ocen
jevanjih večkrat nagrajeni. Letošn
ja nagrada za najboljše letno po
ročilo tako predstavlja krono našim 
večletnim prizadevanjem.«

KF
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OBČINSKI SVET NAZARJE

Podražitve razburile svetnike
N a  15. re d n i seji, ki je  bila  v to re k ,

19. o kto b ra  2 0 0 4 ,  je  o b č in ski sve t 
o b č in e  N a za rje  o b ra v n a va l po ro či
lo  o  izve d b i u va ja ln e  fa ze  projekta  
D o b ra  o rg a n iz ira n o s t in trženje  kot 
dejavnik  u sp e š n e g a  ra zvoja  km etij 
v  o b č in a h  N a z a r je ,  M o z i r je  in  
G o rn ji G ra d , d o b rš e n  del ra zp ra ve  
p a  je  n a m e n il v iš jim  c e n a m  to 
p lotne e ne rg ije  in vrtca . Svetniki so 
s p re je li  tu d i T a rifn i p ra v iln ik  za  
d o b a v o  in  o d je m  to p lo te  iz  to p lo v 
o d n e g a  o m re ž ja . O d lo k  o  ja v n e m  
re d u  in  m iru  v  o b č in i N a z a rje  te r 
O d lo k  o  d o lo č itv i o b m o č ij sto p e n j 
v a rs tva  p re d  h ru p o m .

Naročnik projekta Dobra organ
iziranost in trženje kot dejavnik us
pešnega razvoja kmetij v občinah 
Nazarje, Mozirje in Gornji Grad so 
navedene občine, izvajalec pa pod
jetje Oikos iz Domžal v sodelovanju 
s Kmetijsko svetovalno službo 
Mozirje. Namen projekta je spodbu
diti razvoj podeželja z vzpostavitvi
jo razmer za uspešno prodajo

kmetijskih pridelkov in izdelkov ter 
storitev, zagotoviti dodatne vire 
dohodkov na kmetijah in dvigniti 
prepoznavnost območja navede
nih občin s ponudbo lastnih izdelk
ov, storitev in zanimivosti. Občinski

svet je sprejel poročilo o končani 
uvajalni fazi tega projekta, ki s tem 
prehaja v izvedbeno fazo.

Javno podjetje Dom Nazarje je na 
občinski svet naslovilo predlog za 
višje cene toplotne energije iz sis
tema daljinskega ogrevanja in kot 
razlog navedlo 20-odstotni dvig 
cene toplotne energije v mesecu 
avgustu s strani podjetja Glin Grit. Po

besedah direktorice JP Dom 
Nazarje Vere Pečnik je Glin Grif vz
trajal pri povišanju cene tudi za 
ceno odklopa celotnega sistema, 
saj naj bi v nasprotnem primeru 
delali z izgubo, višja cena za končne

porabnike pa naj bi tudi v primeru 
podražitve ostala konkurenčna v 
primerjavi z drugimi tovrstnimi sis
temi po Sloveniji in v primerjavi s 
ceno kurilnega olja.

Janez Štiglic je menil, da primer
java s ceno kurilnega olja ni ustrez
na, ker Glin Grif kuri samo nekval
itetno mešanico lesnih odpadkov, 
in izrazil zaskrbljenost nad obnaš

anjem Grifa, zaradi česar bi kazalo 
znova razmisliti o prodaji občinske
ga deleža v omenjenem podjetju.

Župan Ivan Purnat je pojasnil, da 
prejšnja cena Grifa za dobavo to
plotne energije ni vsebovala amor
tizacije, tajnik Jože Štiglic pa je pov
edal, da je možnost kurjenja slabe 
lesne mase velika prednost nazor
ske kotlovnice v primerjavi z drugi
mi, ki ne morejo kuriti niti vlažnih drv. 
Štiglic je razložil tudi pojem pov
prečne cene, ki gaje uvedla država, 
da lahko kontrolira cene toplotne 
energije v sistemih za daljinsko 
ogrevanje.

Po burni razpravi, v kateri ni man
jkalo ostrih besed na račun ravnan
ja Glina Grifa, je občinski svet potrdil 
višje cene toplotne energije, in sic
er znaša izhodiščna (povprečna) 
cena po novem 9.501 SIT/MWh, 
kar predstavlja povišanje za 11,38 
odstotka, variabilni del cene to
plotne energije seje povečal za 16 
odstotkov in znaša 6.206 SIT/ 
MWh, fiksni del cene toplotne en-

Nove ekonom ske cene za p osam ezne program e v  vrtcu  
N aza rje  in Šm artno  ob Dreti:

-jas li: 6 5 .5 4 7  SIT,
- poln i p rogram  3 -5  let: 6 2 .3 3 8  SIT,
- 4 -urni p rogram  jas li: 5 4 .3 8 9  SIT,
- 4-urn i program  3 -5  let: 5 2 .9 9 5  SIT.
C en ik  začn e  velja ti s T. novem brom  2 0 0 4 .

SKLAD ZA IZOBRAŽEVANJE DELAVCEV PRI SAMOSTOJNIH PODJETNIKIH ŽALEC

Z n an je  je  bogastvo , k i ga  je  mogoče zn ova vnovčiti

P red se d nik  u pravnega odbora sklada G re g o r B rg le z  (le vo) je  če stita l 
»d ip lo m a n to m « in jim  zaželel ko ris tn o  uporabo p rid o bljen e ga  znanja

S k la d  z a  izo b ra že va n je  d e la vce v  
pri s a m o s to jn ih  p o d je tn ik ih  o b rt
nih z b o rn ic  Ž a le c , M o z ir je , V e le n 
je , Š e n tju r in  Š m a r je  je  p re jš n jo  
s re d o  v  v e le n js k e m  h o te lu  Paka 
p r ip ra v il  s re č a n je  u d e le ž e n c e v  
izo b ra ž e v a n j, ki s o  v  m in u lih  d ve h  
letih  p rid o b ili p eto , š e s to , s e d m o  
ali o s m o  sto pn jo  izo b ra zb e . V  letih 
2 0 0 3 -2 0 0 4  se  je  ob  s o fin a n cira n - 
ju  s k la d a  s  s e d e ž e m  v  Ž a lc u  
iz o b ra ž e v a lo  131 d e la v c e v ,  o d  
te g a  jih  je  6 0  p rid o b ilo  V ., V I.,  V II. 
in  V li l .  s to p n jo  iz o b ra z b e .

Sklad za izobraževanje tovrstna 
srečanja pripravlja vsako drugo leto. V 
letih 1999-2000 je izobraževanje na 
srednji, višji in visoki stopnji opravilo 28 
delavcev, v letih 2001-2002 pa 49 
delavcev. Kot je ob tej priložnosti pov
edal predsednik upravnega odbora 
sklada Gregor Brglez, so poleg šolnin 
za omenjene formalne oblike 
izobraževanja v letu 2003 financirali 
še preko 3.600 različnih oblik 
izobraževanja, med njimi razne

prekvalifikacije, dokvalifikacije, tečaje, 
posvete in oglede strokovnih sejmov. 
K navedenim številkamje treba dodati 
še obiske raznih kulturnih prireditev in 
oglede kulturnih znamenitosti poSlov- 
eniji in izven nje.

»Poseben poudareksmovtem času 
dali informiranju delodajalcev in za
poslenih. Kvaliteta ponudbe našega 
sklada je iz leta v leto večja in pestrejša. 
Ponosni smo na naše delo in dosežke. 
Posebno moram poudariti uspešno

delo upravnega odbora. Da smo pravi 
tim, dokazuje tudi dejstvo, da smo prvi 
izmedskladovvSIoveniji odprli možnost 
prostovoljne vključitve družb z ome
jeno odgovornostjo, ki so članice ob
močnih obrtnih zbornic,«je še povedal 
Brglez in poudaril dobro sodelovanje 
z območnimi obrtnimi zbornicami.

Sekretarka sklada Majda Vešligajje 
opozorila, da vsega tega ne bi bilo, če 
delodajalci ne bi odvajali sredstev za 
izobraževanje od bruto plač zaposlen

ih. Pri vseh teh spodbudnih rezultatih 
vzbuja kanček grenkega priokusa le 
podatek, da delavci, ki zaključijo šolan- 
je na VI. ali Vil. stopnji, mnogokrattakoj 
po zaključku izobraževanja zapustijo 
svoje delodajalce - razen tistih, ki so v 
sorodslvenem razmerju z delodajal
cem. Na skladu so še posebej zado
voljni, ker je v letošnjem letu z njihovo 
pomočjo 17 delavcev opravilo mo
jstrski izpit.

V programu srečanja je bilo mogoče 
slišati tudi znano misel Jamesa M. Bar- 
rieja: »Skrivnost sreče ni v tem, da 
počneš to, kar rad počneš, temveč v 
tem, da imaš rad to, kar moraš početi.« 
Vodstvo sklada je zaželelo vsem 
»diplomantom«, da znanje, ki so ga pri
dobili vsak na svojem področju, korist
no uporabijo pri svojem delu in v vsak
danjem življenju, saj je to edino 
bogastvo, ki ga lahko vedno znova 
vnovčijo, a jim ga nihče ne more vzeti. 
Srečanje v hotelu Paka je bilo oboga
teno s pevskim in plesnim programom, 
zaključni del pa je minil v sproščenem 
klepetu ob pogostitvi.

Franci Kotnik



ergije za priključne moči nad 15kW 
se ni spremenil in znaša 4.200 SIT/ 
kW/leto, fiksni del cene toplotne en
ergije za priključne moči do 15 
kW pa seje povečal za 25 odstotk
ov in znaša po novem 5.250 SIT/ 
kW/leto. Nov cenik stopi v veljavo s
1. novembrom 2004.
V nadaljevanju je občinski svet 

sprejel še Tarifni pravilnik za doba
vo in odjem toplote iztoplovodnega 
omrežja v občini Nazarje in brez 
obsežnejše razprave soglašal s 
predlogom Osnovne šole Nazarje 
glede povišanja ekonomskih cen za 
posamezne programe v vrtcu, saj 
je šola zaradi prenizkih cen v prvih 
sedmih mesecih letošnjega leta v 
vrtcu ustvarila že 4,8 milijona tolar
jev izgube.

V sklepnem delu seje je občinski 
svet podal soglasje na imenovanje 
Ide Kramer Pustoslemšek za direk
torico Zgornjesavinjskega zdrav
stvenega doma in ji izrekel pohvalo 
za dosedanje zelo uspešno voden
je zavoda. Svetniki so sklenili, da se 
za neplačnike najemnin za občins
ka stanovanja uvede postopek 
izselitve skladno z določili stanovan
jskega zakona, Občina Nazarje pa 
bo kot soustanovitelj izstopila iz reg
ijskega visokošolskega središča v 
Celju, kar naj bi po besedah župa
na Ivana Purnata storile tudi ostale 
zgornjesavinjske občine.

Franci Kotnik

LJUDSKA UNIVERZA VELENJE

Zaupanja vreden 
partner

Lju d ska  u n iv e rz a  V e le n je  (L U V )  je  v  te d n u  v s e ž iv lje n js k e g a  u č e n ja , ki 
je  p o te k a l o d  1 8 . d o  2 2 .  o k to b ra , p ra z n o v a la  4 5 -le tn ic o  o b s to ja  in 
d e lo v a n ja . U g le d e n  ju b ile j  s o  o b e le ž ili  d e lo v n o , s a j s o  d o p o ld a n  
p rip ra v ili n o v in a rs k o  k o n fe re n c o , p o p o ld n e  p a  š e  š te v iln e  a k tivn o s ti, 
d e la v n ic e  in ra zs ta vo . V  4 5 -le tn i z g o d o v in i d e la v s k e , o d  leta  1 9 9 3  Ljud
ske  u n iv e rz e  V e le n je  se  je  v  tej o rg a n iz a c iji v  n a jra z lič n e jš ih  p ro g ra m ih  
iz o b ra ž e v a lo  p re k o  1 4 6  tis o č  u d e le ž e n c e v , o d  te g a  v  la n s k e m  letu  
2 1 2 6 .

Direktorica LUV Mirjana Sibanc 
je ob tej priložnosti izrazila zado
voljstvo, dav svojem okolju veljajo 
za zaupanja vrednega partnerja. 
»Vsako leto širimo ponudbo naših 
izobraževalnih programov in 
poskušamo slediti viziji, da pos
tanemo ena Izmed vodilnih 
izobraževalnih organizacij v 
okolju, ki ga pokrivamo. Posledica 
tega je bila, da smo letos septem
bra razširili dejavnost izobraževa
nja odraslih na območje Zgornje 
Savinjske doline in v Nazarjah 
odprli center za samostojno učen
je,« je še povedala Šibančeva.

Generalni sekretar Zveze Ljud
skih univerz Slovenije mag. Andrej 
Sotošekje na omenjeni novinarski 
konferenci izpostavil potrebo po

ENGROTUŠ CELJE

Tolar na to la r . . .  ko lo
V  trg o v in a h  T u š  ž e  o d  za če tk a  ju lija  p ote ka  d o b ro d e ln a  a kcija  »T o la r  na 

t o la r ... k o lo «. Pri n a k u p u  p ro iz v o d o v  b la g o v n ih  z n a m k  L ib ra sse  in Z e w a  
p od je tje  En g ro tuš  pet to la rje v  o d  v s a k e g a  p ro izvo d a  p o d a ri z a  n a k u p  ter
a pe vtskega kolesa z a  otroke s  pose b nim i potrebam i. Tovrstna  kolesa otro
c i z  g ib a ln im i m o tn ja m i n u jn o  p o tre b u je jo  z a  s vo j f iz ičn i ra zvo j, re h a b il
itacijo  in  ve č jo  m o žn o s t vk ljučitve  v  d ru ž b o  s vo jih  vrstniko v . V  akciji, ki bo 
tra ja la  v s e  d o  ko n ca  le to š n je g a  le ta , s o d e lu je  tu d i Inštitut R S  z a  re h a b il
ita cijo  v  L ju b lja ni, k je r b o d o  izb ra li p re je m n ik e  koles.

Posebej izdelana kolesa s 
pomožnimi kolesci intricikli so pripo
močki, ki otrokom z gibalnimi 
težavami pomagajo razvijati pravilne 
gibalne vzorce in krepiti mišice. Pog
osto jim kolo omogoča celo edini 
način samostojnega gibanja izven 
zaprtih prostorov, nadomešča jim 
hojo in jih vsaj do neke mere izenači 
z zdravimi vrstniki.

D o  n e d a v n e g a  s o  b ila  to v r s tn a  k o le 

s a  f in a n c ir a n a  i z  s r e d s t e v  z d r a v 

s t v e n e g a  z a v a r o v a n ja ,  p o  n o v ih  

p re d p is ih  p a  la h k o ta k š n o k o lo d o b ijo  

le  o t r o c i d o  15. le t a  s ta ro s t i, v  k o lik o r  

u p o ra b lja jo  tu d i in v a lid s k i v o z ič e k . To 

j e  p re c e j o m e jilo  š te v ilo  o tro k , k i k o lo  

k o t  p r ip o m o č e k  z a  r e h a b ilit a c ijo  d o b 

ijo  b re z p la č n o  a li s i  g a  la h k o  p r iv o š č 

ijo  g le d e  n a  v is o k o  c e n o . K o le s a  s o  

z a r a d i p o tr e b n ih  p r ila g o d ite v  n a m re č  

p r e c e j d r a ž ja  o d  n a v a d n ih , z a t o  j ih  

v e č in a  s t a r š e v  s a m a  n e  m o re  k u p it i.

KF

povezovanju slovenskih ljudskih 
univerz in pohvalil Ljudsko univer
zo Velenje, ki vseskozi skrbi za us-

udeležencem, poklicno maturo pa 
je opravilo devet kandidatk. Tujih 
jezikov se je v lanskem letu učilo 
398 udeležencev, središče za sa
mostojno učenje pa je v preteklem 
letu obiskalo 323 udeležencev, ki 
so opravili skupno 4802 ur samos
tojnega učenja.

Jože Miklavc je predstavil teh
nično opremljenost Ljudske uni
verze in izpostavil potrebo po 
nenehnem posodabljanju tehno
loške opreme. Alenka Mokotar in 
Brigita Kropušek Ranzinger sta 
predstavili sodelovanje LUV v 
mednarodnih projektih. Najprej so 
se vključili v Mrežo organizacij za 
izobraževanje odraslih Slovenije in 
Hrvaške, nato pa še v nekatere 
druge, saj se zavedajo, da bodo le 
z znanjem konkurenčni v Evropi.

Na Ljudski univerzi Velenje so 
zelo zadovoljni z začetnim 
obiskom v centru za samostojno 
učenje v Nazarjah, v sodelovan
ju s podjetjem BSH Hišni aparati 
tam že poteka nadaljevalni tečaj 
nemščine, glede jezikovnih teča-

M irja na  Š ib a n e: »V sa k o  leto 
š irim o  ponudbo naših 

izobraževalnih  p ro g ra m o v«
(foto: Franci Kotnik)

trezno vpetost v regionalno okolje 
in ima izrazit posluh do potreb 
odraslih po izobraževanju. Uspeh 
velenjskega andragoškega zavo
da je predvsem zasluga njegovih 
zaposlenih.

Velenjski župan Srečko Meh je 
delavcem Ljudske univerze Velen
je čestital ob častitljivem jubileju in 
poudaril povezanost izobraževa
lnih institucij z gospodarstvom. 
Programi morajo biti takšni, da za
dovoljujejo potrebe gospodarst
va, nujna pa je tudi povezava 
izobraževalnih centrov v regiji.

Biserka Plahuta je predstavila re
zultate dela LUV v lanskem letu. V 
programih za pridobitev izobraz
be se je izobraževalo 649 
udeležencev, spričevala po us
pešno opravljenem poklicnem 
izobraževanju so podelili 59

M a g. A n d re j S o toše k: »U s p e h  
velenjskega andragoškega 

zavoda je  predvsem  zasluga 
n jegovih za p o sle n ih «

(foto: Franci Kotnik)

jev pa se dogovarjajo tudi z neka- 
terimi drugimi gospodarskimi 
družbami in mozirsko upravno 
enoto.

Franci Kotnik
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19. ZBOROVANJE SLOVENSKIH GEOGRAFOV V VELENJU

Razvojni izzivi Zgornje Savinjske in

V  V e le n ju  je  v  d n e h  o d  2 1 . d o  2 3 .  o k to b ra  
potekalo  19. zb o ro va n je  slo ven skih  ge o g ra fo v. 
U d e le že n ci s o  g a  za čeli z  o kro g lo  m izo  o  region
a lnih  ra zvo jn ih  izzivih v  Zgornji Savin jsk i in Š a le 
šk i d o lin i, v  n a d a lje v a n ju  s o  p ris lu h n ili p le n a 
rn im  p re d a v a n je m  in  s e  u d e le žili o k ro g le  m ize  
o  tu riz m u , v  p e te k  s o  p o te ka la  p re d a v a n ja  p o  
te m a ts k ih  s k lo p ih , s o b o to  p a  s o  u d e le ž e n c i 
z b o ro v a n ja , ki p ote ka  vs a k a  štiri le ta, izkoristili 
za  terenske o gle d e  Zgornje  Sa vin jske  in Šaleške 
d o lin e .

Kot je povedal vodja zborovanja, mag. Emil 
Šterbenk iz Inštituta za ekološke raziskave Eri- 
co Velenje, je okrogla miza o regionalnih razvo
jnih izzivih v Zgornji Savinjski in Šaleški dolini zelo 
dobro uspela, saj so na njej poleg geografov 
sodelovali tudi strokovnjaki z drugih področij, ki 
so med sabo soočili različne interese. S takšno 
oceno seje strinjal tudi predsednik Zveze ge
ografskih društev Slovenije, mag. Mitja Bricelj.

D r. D uša n  Plut: »Savinjsko-Šaleško regijo 
vidim kot razvojni projekt, ki lahko uspe, če 
bo prišlo do enakovrednega oziroma ena
kopravnega partnerstva med obema 
dolinama. Pri tem obstajajo tudi določeni 
pomisleki, saj nekateri primeri povezovanja 
močnih mestnih središč z obrobjem pričajo 
zgolj o širjenju gravitacijskega območja teh 
centrov.«

Okrogla miza je odprla problematiko trajnos
tnega razvoja Savinjsko-Šaleške regije, kije po 
določenih kriterijih zelo različna, saj imamo na 
eni strani okoljsko relativno nepoškodovano ob
močje, na drugi strani pa industrijsko preoblik
ovano in razvito območje, ki pa ni več 
onesnaženo, ampak je primer sanirane pokra
jine. Nekateri razpravljavci so bili mnenja, da se 
ta dva dela regije med seboj zelo lepo dopolnju
jeta in sta si potrebna.

Šaleška dolina predstavlja zaposlitveno sre
dišče, Zgornja Savinjska dolina pa je predvsem 
dobro izhodišče za razvoj turizma, ki mora 
temeljiti na sonaravnem razvoju kmetijstva, ki 
ne bo prekomerno obremenjevalo okolja, am
pak bo ohranjalo pestrost pokrajine in obenem 
zagotavljalo preživetje tukajšnjim prebivalcem. 
To pomeni, da se bodo morale kmetije usmeriti, 
kot se nekatere že usmerjajo, v dopolnilne de
javnosti.

Infrastruktura znotraj regije se na okrogli mizi 
ni izkazala kot problematična, zato pa je toliko 
bolj problematična prometna povezava 
Šaleške doline s slovensko avtocestno mrežo 
in Koroško regijo. Rešitve obstajajo, toda država

Šaleške doline
jih uvršča za izgradnjo avtocestne infrastruk
ture, kar pomeni, da se odmikajo skoraj deset 
let v prihodnost.

Po mnenju direktorice območne gospodarske 
zbornice Alenke Avberšek regijsko gospodarslvo 
zaradi tega ne bo bistveno zaostajalo v razvoju, 
obstaja pa verjetnost, da se bodo velika podjetja 
zaradi težav z logistiko odločala za razvojne pro
grame na drugih lokacijah. Da bi celotna družbena 
infrastruktura sledila razvojnim načrtom gospo
darskih družb, bi bilo treba razvojne načrte gosp
odarstva umestiti v prostor in izdelati regijski raz
vojni dokument, ki bi bil osnova za komuniciranje 
na lokalnem in državnem nivoju, vsekakor pa bi še 
bolj povezal lokalne skupnosti. Avberškova je 
navedla tudi nekaj konkretnih razvojnih program
ov na nivoju regije, med katerimi prednjačita turis
tična projekta Golte in TRC Jezero.

Na okrogli mizi je sodeloval tudi dr. Dušan Plut, 
redni profesor na ljubljanski Filozofski fakulteti: 
»Savinjsko-Šaleško regijo vidim kot razvojni pro
jekt, ki lahko uspe, če bo prišlo do enakovred
nega oziroma enakopravnega partnerstva 
med obema dolinama. Pri tem obstajajo tudi 
določeni pomisleki, saj nekateri primeri pove
zovanja močnih mestnih središč z obrobjem 
pričajo zgolj o širjenju gravitacijskega območja 
teh centrov, ne pa o enakovrednem sodelovan
ju. Želim samo opozoriti na nevarnost, da lahko 
državni centralizem nadomesti regionalni cen
tralizem, sicer pa vidim dvojno geografsko po
dobo Šaleške in Zgornje Savinjske doline kot 
razvojno prednost.

Določeni razvojni potenciali Sa-Še kažejo na 
priložnosti, določeni pa tudi na pomanjkljivosti. 
Prebivalstveni potencial ima relativno ugodno 
starostno strukturo, tudi relativno ugodno izo
brazbeno strukturo, negativno pa je dejstvo, da 
imamo na eni strani veliko koncentracijo preb
ivalstva v dnu dolin in zelo razpršeno poseljen 
preostali del. To pomeni velik strošek pri infras
trukturnem opremljanju.

Z vidika gospodarskega potenciala lahko naš
tejemo več ali manj same prednosti, edina več
ja nevarnost je pretežna navezanost na pre
delovalne dejavnosti. To ni huda nevarnost, če 
pa pride do hude krize v enem od večjih siste
mov, lahko to pomeni velike težave v celotni 
regiji. V tem trenutku je ena ključnih pomanjk
ljivosti slaba prometna povezava z avtocestnim 
omrežjem. To je brez dvoma tisti projekt, ki bi ga 
moral ta prostor skupaj s Koroško uveljaviti kot 
enega od strateških interesov v državnem 
zboru oziroma slovenski politiki.

Naravni viri Sa-Še predstavljajo veliko 
priložnost, opozoril bi samo na biomaso in 
vodne vire, velika prednost tega prostora pa je

tudi izrazita regionalna identiteta - ustvarjalna 
želja ljudi, da živijo in ustvarjajo tukaj.« Po Plu
tovem mnenjuje evropska politika podeželja in 
regionalnega razvoja dokaj blizu našemu tradi
cionalnemu pojmovanju policentričnega razvo
ja, kar je dobro, problem pa se kaže v kriterijih 
za dodeljevanje finančnih sredstev iz struk
turnih skladov, ki ne upoštevajo regionalnih 
posebnosti.

Franci Kotnik

GORNJI GRAD

Z a  večjo varno st
C e s ta  sk o zi s re d iš če  G o rn je g a  G ra d u  je  bila v  

za d n jih  d n e h  ve lik o  g ra d b iš č e , s a j s o  d e la vc i 
ce ljs k e g a  p o d je tja  V O C  u re ja li ce s tiš če  o d  os
n o v n e  š o le  d o  ta k o  im e n o v a n e g a  B o žič e ve g a  
m o s ta . P o le g  o d v o d n ja v a n ja  in ze m e ljs k ih  del 
s o  okoli 3 0 0  m e tro v  re g io n a ln e  ce ste  p re pla s- 
tili z  n o v im  a sfa lto m .

O koli 3 0 0  m e tro v  re g io n a ln e  ce ste  skozi 
G o rn ji G rad  so p re p la s til) z novim  a sfalto m

(foto: EMS)

Bolj kot prenova cestišča, kjer sredstva zago
tavlja država,je pomembno, daje Občina Gornji 
Grad zagotovila denar za izgradnjo pločnika in 
javno razsvetljavo, kar bo pomembno vplivalo na 
varnost otrok, ki so doslej hodili v šolo po precej 
prometni cesti in tako ogrožali svojo in varnost 
ostalih udeležencev v prometu. Po besedahtajni- 
ka Občine Gornji Grad bo celotna investicija pre
segla 30 milijonov tolarjev, od tega bo potrebno 
za pločnik in razsvetljavo odšteti nekaj manj kot 
17 milijonov tolarjev.

Savinjčan



DOMAČIJA JURJEVEC V JUVANJU

Nov ho te l v e lik a  p rid o b itev  za  Ljubno in do lino
Edi in Fanika Ju rje v e c  sta  pred  te d n o m  dni storila  n o v  ve lik  korak naprej 

v  n ju n e m  za s e b n e m  in p o s lo vn e m  živ lje n ju . O b e le ž ila  sta  p rvih  d e s e t let 
s k u p n e g a  ž iv lje n ja  v  za k o n s k i z v e z i, o b  te j p rilo žn o s ti pa  o d p rla  n o v  
d ru žin ski hotel, ki je  k a r n ek ako  n e o p a zn o  zra se l na  Prod n iko vi d o m a čiji 
v J u v a n ju .

Da tokratna otvoritev ne bi bila 
povsem običajna,je najprej poskr
belo vreme, ki je več kot izdatno 
nalivalo vse prisotne, preden so 
se uspeli premakniti pod streho,

nato pa še sam protokol 
otvoritve, saj so pod vodstvom 
Mita Trefalta na vhodnih vratih

prerezali kar pet trakov.
Ta čast je pripadla enemu prvih 

učiteljev kajakaštva na Savinji dr. Jir- 
iju Holyju, direktorju podjetja Agro- 
emona iz Ljubljane Milanu Rojniču,

nepogrešljivemu sodelavcu na 
Prodnikovem posestvu Nedeljku 
Danojeviču, županji občine Ljubno

Ob d e s e tle tn ic i sku pn e ga  življen ja  sta  Edi in  Fanika Ju rje ve c  odprla  
nov d ru žin s k i hotel (foto: Marija Miklavc)

SPODNJA REČICA

E lektrarn a  bo n a p a ja la
D a  so  »d e la li elektriko na v o d n i p o g o n « tu di v  Z go rn ji Savin jsk i d olini že  

p re d  8 5  leti, je  bilo  slišati na m estu  s e d a j o b n o vlje n e  e lektra rn e  v  S p od n ji 
R ečici (n a  Grušoveljski s tru g i). Č a s i so  s e  sp et obrnili na g lavo  in V iktor te r 
M a rija  K o le n c sta nek da n ji siste m  te m e ljito  o b n o vila  in m on tira la  n o v  7 5  
K W  asin hro n ski gen e ra to r, ki g a  p og a nja  vertikalna  Fra n cisco va  turbina.

Na tem mestu je bila leta 1919zgra- 
jena znana Brinečeva žaga in ele
ktrarna na vodni pogon. Leta 1940je 
bilo napajanih iz te elektrarne kar 36 
odjemalcev Spodnje Rečice in 
Rečice ob Savinji. 1946 leta je bila 
žaga z elektrarno nacionalizirana, 
delovala pa je kljub temu še vse do leta 
1960, ko so ob odprtju nove žagaln- 
ice v Nazarjah ukinili vse manjše 
tovrstnežagarskeobrate po dolini. Po 
tem času se je ob tej vodni strugi 
postopoma ustavilo 24 mlinov in žag.

Po dveh letih trdega dela, velike in
vesticije, sodelovanja s strokovnjaki in 
poslovnimi partnerji, so prejšnjo so
boto dopoldne slovesno dvignili vod
no zapornico in pognali malo hidro

elektrarno (MHE) v tek. Ob tem je 
spregovoril tudi Matjaž Zagoričnik, 
strokovni sodelavec pri gradnji, za
poslen pri družbi Jutro d.o.o. Mozirje, 
kjer se ukvarjajo s projektiranjem in 
gradnjo objektov za uporabo obnov
ljivih virov energije. Menil je, daje pri
hodnost zagotavljanja električne en
ergije v izkoriščanju vodne mase pov
sod tam, kjer je to mogoče in ni priza
deto okolje. Rečiški župnik Ferdinand 
Lukner pa je nato blagoslovil objektin 
zaželel, da bi varno obratoval v korist 
družini in širši skupnosti.

Po nagovoru predsednika sveta KS 
Rečica ob Savinji in družinskega čla
na Kolenčevih Petra Kolenca, ob ves
elih vižah Matije Veninška, so trak

Anki Rakun in naključno izbranemu 
udeležencu otvoritve. Ljubenska 
županja je ob tej priložnosti .izrazila

dali notranjost objekta, ki je po 
mnenju vseh izjemno okusno 
opremljena. V hotelu je osem štiri-

V hotelu  je  osem  š tir ip o s te ljn lh  sob, za jtrk o va ln ica , to č iln ic a  za 50 
o seb, zim s k i v rt  in v in ska  k le t (foto: Marija Miklavc)

navdušenje nad novo turistično pri
dobitvijo in prepričanje, da bo pro
jekt uspešno zaživel. Rakunova je 
še posebej vesela, ker gre za objekt, 
ki prinaša nova delovna mesta, kijih 
v občini Ljubno po zaprtju Iskrinega 
obrata še kako primanjkuje.

Obiskovalci so si nato lahko ogle

posteljnih sob, zajtrkovalnica, točil
nica za 50 oseb, zimski vrt in vinska 
klet. Edi in Fanika Jurjevec torej 
obračata nov list v njuni zgodbi o 
uspehu in dokazujeta, daje s pod
jetniško korajžo in pravimi tržnimi 
prijemi mogoče (skoraj) vse.

Franci Kotnik

vsaj 150  gospodin jstev

Ob o tv o ritv i so tra k  p re re za li M a rija  in V ik to r K o le n c, na sre d in i je  
Leopold Šole  (foto: Jože Miklavc)

pred vstopom v MHE prerezali pod
jetnica Marija Kolenc, mož Viki in priz
nani starosta slovenskih elektrarni
ških strokovnjakov Leopold Šole, kije 
nato slovesno pognal turbino in gen
erator v obratovanje. Le-ta proizvede 
letno okrog pol milijona KWh ele
ktrične energije za skupno elektro
energetsko omrežje Slovenije.

Krajani, gostje in člani družine Mar
ije Kolenc so se nato posvetili 
prazničnemu dogodku, ki bo ned
vomno pomembna prelomnica v nji
hovi družini ter dogodek v mali Spod
nji Rečici, ki s krepitvijo podjetništva 
postaja vse opaznejša tudi v Zgornji 
Savinjski dolini.

Jože Miklavc



NOVA KNJIGA ALEKSANDRA VIDEČNIKA

Mohorjeva begunka v Celju
N a ro d o p is e c  in p ub licist A le k s a n d e r V id e čn ik  je  tik  p re d  izd a jo  n o ve g a  

k n jižn e g a  d e la , v  k a te re m  o p is u je  d e lo  in  p o m e n  M o h o rje v e  d ru ž b e  in 
tiskarne  v  C e lju . Le-ta je  v  s re d iš ču  Sa vin jsk e  regije  d elo va la  od  leta 1 9 2 7  
d o  n e m š k e  o k u p a cije  leta  1 9 4 1 , V id e č n ik  pa  je  bil v  njej za p o s le n  v  letih 
1 9 3 6 -1 9 4 1 . K n jig o  z  n a s lo vo m  M o h o rje va  b e g u n k a  v  C e lju , za  ka te ro  je  
u vo d n e  m isli p ris p e va l d r. M a tja ž  K m e c l, b o  v  za lo žb i S a v in js k ih  n o v ic  
izš la  sre d i n o v e m b ra .

okupaciji Avstrije leta 1938.
Vtistem obdobju seje pojavil od

bor za obrambo severne meje - 
ilegalna organizacija, ki seje bo
rila proti nemškemu nasilju in 
takratnemu vsestranskemu vpli
vu nemškega kapitala. Največ

Aleksander Videčnik je pre
pričan, da se Celjani ne zaveda
jo dovolj pomena Mohorjeve 
družbe in tiskarne v njihovem 
mestu v času pred drugo sve
tovno vojno, knjigo pa je napisal 
tudi zato, ker je čutil moralno 
dolžnost do svojih pokojnih 
delovnih tovarišev in Mohorjeve, 
kije bila svojim zaposlenim zelo 
dobra delodajalka: »Zame je bilo 
službovanje v Mohorjevi prva 
univerza. Razširilo mije obzorje 
do te mere, da potem nisem bil 
nikdar zadovoljen z doseženo 
mejo svojega obzorja.« 

Mohorjeva tiskarna je že leta 
1919 morala bežati iz Celovca, 
ker je bila po umiku Maistrovih 
enot ogrožena s strani Nemcev. 
Po zaslugi Maistrovih borcev je 
bila demontaža tiskarne oprav
ljena pravočasno, Mohorjeva pa 
seje preselila na Prevalje v pros
tore nekdanjega rudnika Lešje. A 
tudi tam sojo dosegli nemški 
prenapeteži ter jo delno požgali, 
zato seje leta 1927 preselila v 
Celje, kjer naj bi bila varnejša.

P O M E N  M O H O R JE V E  D R U Ž B E  
Z A  S L O V E N S K I N A R O D

Mohorjeva tiskarna je takrat 
odlično poslovala, saj je dosegala 
za današnje razmere izjemno vi
soke naklade. Tako je bila na prim
er zadnja naklada redne zbirke 
knjig, karje pomenilo koledar in še 
tri poljudne knjige, 70 tisoč izvo
dov. Podatek je vreden še večjega 
spoštovanja, če upoštevamo, daje 
bil tisk opravljen s takratno teh
nologijo, kije še v prenekateri fazi 
zahtevala ročno delo.

Spričo prisotnosti knjig Mohor
jeve družbe med ljudmije bila nje
na vloga v tedanjem času 
izjemnega pomena za omiko slov
enskega ljudstva. Dolgoletni glav
ni urednik Mohorjeve Fran S. 
Finžgarje nekoč zapisal, da je

Stavna s tro ja  v s ta vn ic i M oh orje ve  tis k a rn e  o koli leta  1 9 3 8 . S lik a  j 
Jo sipa  Pe lik an a , M N Z  C e lje .

Mohorjeva učila Slovence peti, 
brati in govoriti. Poleg tega je izda
jala gospodarske in splošno 
podučne knjige in s tem ogrom
no prispevala k prosvetljevanju 
preprostih ljudi.

V ID E Č N IK  IN M O H O R JE V A  
T IS K A R N A

Videčnik se v knjigi osredotoča 
na svoja doživetja v zvezi z Mohor
jevo. Spominja se, da je kot otrok 
spremljal gradnjo tiskarne, v kat
eri seje nato zaposlil leta 1936. V 
Mohorjevi tiskarni so bili takrat za
posleni vsi vidnejši celjski režiserji, 
pevci in publicisti. V Celju je bil tudi 
neformalni center delovanja 
krščanskih socialistov, saj so bili 
vsi njihovi funkcionarji mohorjani. 
Krščanski socialisti so imeli 
pomembno vlogo v protidragin- 
jskih demonstracijah in mani
festacijah v letih 1938-1939, ki 
so predstavljale pomemben 
premik oziroma odgovor na nem
ško nasilje, ki se je začelo po

letakovjezata odbor tiskala Zvez
na tiskarna, kije bila Vošnjakova 
ustanova Zveze slovenskih hranil
nic in posojilnic. Aleksander 
Videčnik se v svoji novi knjigi 
spominja, da sta enega od letak
ov za omenjeni odbor ilegalno 
izdelala s tovarišem Joškom 
Juračem - Videčnik je postavil 
stavek, Joško Jurač pa je tiskal. 
Policija je nato krvoločno iskala, 
kdo bi to naredil, vendar sta bila 
dovolj zvita, da sta uporabljala 
črke, ki niso bile v nobenem nji
hovem albumu in jima tako nihče 
ni mogel dokazati krivde.

Ž A L O S T N A  U S O D A  
M O H O R JE V E

Usoda Mohorjeve je bila potem 
zelo kruta, saj so po okupaciji 
Nemci v Celju dosegli vse tisto, 
česar prej niso mogli v Celovcu in 
na Prevaljah. Tri dni po zasedbi 
Celja so nastavili novo nemško 
upravo, Mohorjeva tiskarna pa je 
postala izdajatelj časopisa Zillier

Zeitung. Začelo se je masovno 
uničevanje vsega slovenskega in 
domnevno protinemškega. V 
tiskarni so morali takoj odstraniti 
vse ruske in grške pisave ter vrs
to slovenskih vinjet, Nemci so za
plenili celoten arhiv in uničevali 

slovenske knjige. 
Med slednjimi je bila 
tudi ravno takrat 
dokončana zgodovi
na Grkov, k sreči pa 
je eden izmed slov
enskih uslužbencev 
tiskarne nekaj teh 
knjig, ki so bile že ve
zane, vendar še brez 
platnic, skril in tako 
se jih je ohranilo 
okrog trideset, ena 
izmed njih se danes 
nahaja v Videčniko- 
vi zbirki v Mozirju. Po 
vojni je bila zaradi 
nerazumevanja 
njenega kulturnega 
pomena Mohorjeve 
tiskarna zaplenjena 
in od takrat je prak
tično ni več.

Zadnja izdaja knjig 
Mohorjeve družbe 

datira v leto 1940, zadnja številka 
Mladike, takrat najlepšega druži
nskega lista, pa je izšla konec marca 
1941. Aleksander Videčnik, kot pravi 
sam, je imel čast, da je naredil pre
lom te številke skupaj stedanjim ure
dnikom dr. Pogačnikom: »Doma 
imam fotokopijo te izdaje in uživam 
ob njej, saj lahko rečem, da sem je 
dobro naredil. Tako lahko presodim 
sedaj, takrat pa meje bilo zelo strah, 
da bo kaj narobe, saj nisem imel 
prakse, vsi starejši stavci pa so že šli 
kvojakom.«

Mohorjeva je poleg rednih 
knjižnih zbirk in znanstvenih izdaj 
tiskala tudi poljudna literarna dela 
ter celo pesmarice, saj je bila edi
na tiskarna, ki je imela stavek za 
note. V Videčnikovi knjigi bo ob
javljenega tudi veliko slikovnega 
materiala, s čimer bo dokumen
tarna vrednost njegovega dela 
še večja. Javna predstavitev Mo
horjeve begunke v Celju je predv
idena v Mozirju in Celju.

Franci Kotnik

: iz  Z b irk e



ŠMARTNO Oß DRETI

P ros lav ili 40-le tn i<o  k ra je v n e  skupnosti
O b  p ra zn o va n ju  k ra je vn e g a  p ra zn ik a  s o  v  Š m a rtn e m  prip ra vili prijeten  

kulturni p ro g ra m . Z n jim  so  obeležili tudi 40-Jetnico  obstoja  kra je vn e  skup
n osti, ki o b  ra zličn ih  o b lik a h  o rg a n iz ira n o s ti in p risto jn o sti d a n e s  delu je  
ko t k ra je v n i o d b o r, v  k a te re g a  s o  v k lju č e n i p re d s ta v n ik i d ru š te v  in  
p o s a m e zn ih  za s e lk o v te r  s e ve d a  svetniki.

N ajstarejše g a  kra ja n a  sre ča nja  V ik to rja  P u rn a ta  so o b d a rili s 
Šopkom  (foto: Marija Šukalo)

Proslava je bila še posebej namen
jena starejšim krajanom, ki so v času 
svoje največje ustvarjalnosti dali 
pomemben utrip delu všmarški kra
jevni skupnosti. Mali plesalci, igralci, 
recitatorji in pevci s svojimi mentorji, 
tako iz vrtca kot osnovne šole, so s 
prijetnim nastopom svojim dedkom 
in babicam pripravili izvirno pop
estritev vsakdanjika, medtem kojeo 
delu v Krajevnem odboru Šmartno 
spregovoril predsednik Bojan 
Štrukelj. Mnenja je, daje letošnje leto 
na področju naložb »zatišje in mrtvi
lo«, vendar pa bodo te realizirane v
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skega krajevnega odbora Rdeče
ga križa, zadržali v prijetnem 
družabnem srečanju. Popestrile so 
ga ljudske pevke Pušeljc, najstare-

ŠMARTNO NA PLATNU

prihodnosti. Po Štrukljevih besedah 
je veliko izzivov, s katerimi se bodo 
morali soočiti, dosegli pa jih bodo le 
s povezanostjo.

»V slogi je moč, zato si želim, da bi 
skupno delovanje, interes za napre
dek krajevne skupnosti in spoštljivi 
odnosi med krajani bili temelj dela 
nadaljnja štiri desetletja,«je poudar
il Štrukelj. Pozdravne besede je 
udeležencem srečanja namenil 
tudi predsednik šmarškega društ
va upokojencev Peter Weiss.

Po programu so se starejši kraja
ni ob pogostitvi, kije bilo delo šmar-

jšega krajana srečanja, triindevet- 
desetletnega Viktorja Purnata, pa 
so obdarili s šopkom.

Marija Šukalo

K ulturn i dogodki »h ran a  
za  dušo«

V  o k viru  p ra z n o v a n ja  k ra je v n e g a  p ra zn ik a  s o  v  Š m a rtn e m  o b  D re ti v  
ta m k a jš n je m  g a s ilsk e m  d o m u  pretekli pete k o d p rli ra zsta vo  likovnih  del 
ljubiteljskih likovnikov, ki se  zd ru žuje jo  vd ru š tvu  Gal. R azstavo z  naslovom  
Š m a rtn o  na  p latn u  je  o d p rl p re d s e d n ik  š m a rš k e g a  k ra je v n e g a  o d b o ra  
B o ja n  Š tru k e lj, ki je  p re p r ič a n , d a  o b  p ra z n o v a n ju  n iso  p o m e m b n e  ie 
n a lo ž b e , te m v e č  tu d i lju d je  in  ku lturni d o g o d k i, ki s o  »h ra n a  za  d u š o «.

O d p rtje  so s p evsk im i in  in s tru m e n ta ln im i to čk a m i p o p e s trile  A n ja , 
T in a  in Sandra  iz  k u ltu rn e  sku pine  Rovt pod M enino

(foto: Marija Šukalo)
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NOVO! Za občane vseh občin Zgornje Savinjske doline je v Nazarjah 
odprt Center za samostojno (brezplačno!) učenje tujih jezikov in hitrega 
tipkanja na računalnikih na Zadrečki cesti 35 (ob galeriji).

AKTUALNO V  NOVEMBRU:
NAJCENEJŠE USPOSABLJANJE ZA RAČUNALNIŠTVO V CENTRU ZA 

SAMOSTOJNO UČENJE V NAZARJAH ter na LJUDSKI UNIVERZI V VELENJU!

Informacije od 8. do 16. ure, te l. (03) 898-54-50; 839-02-60.
LU Velenje, Titov trg 2, 3320 Velenje in CSU Nazarje,

Zadrečka c. 35. Spletne strani: www.lu-velenje.si. e-pošta: info@lu-velenie.si

Odprtje so s prijetnimi pevskimi in instru
mentalnimi točkami popestrile Anja, Tina 
in Sandra iz kulturne skupine Rovt pod 
Menino. O likovnikih in njihovih delih je 
spregovorila predsednica društva Gai 
Anka Rakun. Med drugim je orisala de
lavnico in nastajanje del v različnih teh
nikah. Obiskovalci so si lahko ogledali ak
varele, olja in akrile. Utrinki iz Šmartnega, 
Brdega in Sv. Jošta pa so bili prikazani na 
različne načine. Ljubitelji tovrstne umet
nosti so lahko občudovali realistična, im
presionistična in moderna dela razstavl
javcev.

Rakunova je predstavila tudi društvo, kije 
v svojem štiriletnem delovanju uspelo prido
biti različne certifikate, priznanja in tudi zla
to paleto za kiparstvo. Delo v društvu temelji 
predvsem na izobraževanju članov v ra
zličnih delavnicah, ki jih vodijo priznani 
akademski slikarji.

Marija Šukalo



OBNOVLJENA DVORANA REČIŠKEGA KULTURNEGA DOMA

Smeh in za b a v a  ob Zvončkih in  n jihovih  gostih

Zvončki in drugi nastopajoči so privabil) več obiskovalcev, kot jih 
lahko gosti rečiška dvorana (foto: Marija Šukalo)

Rečiški kulturniki so ob pomoči 
mozirske občine in republiškega 
javnega sklada za kulturne de
javnosti ter krajevne skupnosti us
peli obnoviti balkon kulturne dvo
rane. Ta bo od pretekle sobote dalje 
bolj varen in udoben za vse, ki bodo 
prihajali na različne prireditve. Ob 
otvoritvi nove pridobitve v rečiškem 
kulturnem domu so mladi Zvončki 
pripravili nastop.

Investicija v obnovo dvorane je 
bila vredna več kot milijon in 100 
tisoč tolarjev. Zamenjali so dotrajano 
ograjo in sedeže, obnovili tla. Kul
turno društvo Rečica je bogatejše 
tudi za ozvočenje z mešalno mizo. 
Seveda so bili pri delu v pomoč člani 
društva, ki so v obnovo vložili več kot 
sto prostovoljnih ur, da so bila vsa

REČICA OB SAVINJI

vzdrževalna dela opravljena.
Zvončki, Jaka in Jožko izpod Pod

volovljeka, Mojca s Pobrežij in Sara 
iz Nove Štifte so skupaj prvi korak v

svet narodno-zabavne glasbe nare
dili pred tremi leti. Danes pa že imajo 
posneti dve kaseti in dva CD-ja. Radi 
sodelujejo na dobrodelnih pr

ireditvah in festivalih v različnih kra
jih, najraje pa nastopijo pred 
domačim občinstvom. Ob tem sojim 
v veliko oporo starši in babica Lizika, 
ki poskrbijo, da se srednješolci in 
osnovnošolec pripeljejo pravočas
no na nastop ali pa na vaje.

Poltretja urica zabave in smeha je 
privabila več obiskovalcem, kot pa 
jih rečiška dvorana lahko gosti. Tako 
so mnogi ljubitelji narodno-zabavnih 
viž tudi v preddverju dvorane lahko 
prisluhnili šalam Klobasekovega 
Pepija, Matiji Veninšku in njegovi fra
jtonarici ter se v mislih zavrteti s ple
salci rečiške folklorne skupine. Po
leg domačinov so se obiskovalcem 
predstavili pevci in glasbeniki Zreške 
pomladi in šentjurskega Unikata.

Marija Šukalo

Po srcu še vedno m lad i š es td ese tle tn ik i
V gostišču Čujež na Rečici ob 

Savinji so se pred dnevi srečali 
šestdesetletniki, rojeni torej v letu 
1944, z območja rečiške krajevne 
skupnosti. Obudili so spomine na 
prve šolske dni, ko so se spoznali - 
nekateri boječi, drugi že prešerno 
nagajivi. Nanizali so spomine za 
vseh osem šolskih let, ki so tako 
hitro minila.

Po končani osnovni šoli je vsak 
iskal svoj življenjski cilj. Pretekloje že 
kar šest desetletij, toda udeleženci 
srečanja so ugotovili, da so po srcu 
še vedno mladi, zato leta ne štejejo. 
Boleč pa je spomin na že umrla 
sošolca Janka in Cvetko, katerima 
so na grobu prižgali svečko.

Marija Orel, ki 
se je sošolci 
spominjajo kot 
Micke Senica, je 
svojo življenjsko 
pot zajela v 
naslednjih ver
zih: »Senička je 
bila drobna pti
čka, priletel je 
orel s planin, 
pograbil malo 
ptičko, jo odne
sel v svoj dom, 
tam pa je drob
na sinička kma- Rečiški šestdesetletniki na srečanju pri Čuježu ( fo to : J o ž e  R a k u n )

lu dobila polno gnezdo mladih or- 
ličkov.«

Življenjska pota rečiških šestde-

setletnikov bodo spet šla vsaka v 
svojo smer, že zdaj pa se veselijo 
ponovnega snidenja. Ob tokratnem

slovesu so si zaželeli vso srečo v 
nadaljnjem življenju.

Marija Grudnik



P iše: A le k s a n d e r V id e čn ik

Žal je že kar sodobno podcenjevati izročilo naših 
prednikov. Človek bi mislil, daje sedanji čas izumil 
vse, daje vse, karje staro, za nič! Pa seveda temu ni 
tako. Otem priča sadjarska razstava v Mozirju, kije 
zelo odmevna in nadvse podučna, dokazuje pa jas
no, da so naši predniki dobro sadjarili in skrbno gos
podarili. Mozirsko sadjarsko društvo Franca Prap
rotnika seje lotilo obsežnih priprav za razstavo, za 
kar jim gre vsa zahvala. Ni lahko "prebujati" mrtve
ca, če nekoliko parafriziram položaj "starega" sad- 
jarslva, ki v novejšem času nima tiste veljave, kot jo 
je imelo, ko so umni gospodarji prešli na travniške 
nasade jablan visoke rasti. V sadjarstvu so videli gos
podarsko vrednost, sajje domače jabolko služilo kot 
prehrana na kmetiji, pa tudi prodajalo seje dobro. 
Kar pomislimo, koliko vagonov domačega sadja je 
tiste čase pred prvo svetovno vojno izvozil mozirski 
trgovec Pevec!

Na številnih razstavljenih vzorcih starih sort se 
kar ne moremo dovolj čuditi zdravju in lepoti, ki ga 
ti sadeži izžarevajo - prava lepota! Pa vse to kljub 
temu, da ni bilo deležno strupenih snovi zaščitnih 
sredstev. Spet dobiva veljavo staro in prav je tako.

S sadjarstvom so se naši predniki prizadevno 
ukvarjali, tudi v naših krajih so s pridom gojili sad
je, ga predelovali, uživali, pripravljali krhlje in še bi 
lahko naštevali. Po veliki zaslugi avstrijskega nad
vojvode Janeza, so pričele delovati deželne kmet
ijske družbe, najprej štajerska, nato pa še kranjs
ka. Tudi po njegovih prizadevanjih je našla pot v 
šole veda o sadjarstvu in tako so že šolski otroci 
spoznavali vsestranski pomen te kmetijske veje. 
Kar se Janezek nauči, to Janez zna, so pravili naši 
stari. In resje to! Če vzamemo kot izrazit primer 
pametne šolske vzgoje v umnem kmetovanju 
nekdanjo mozirsko šolo, ki je predvsem v času 
učiteljevanja in potem ravnateljevanja Franca 
Praprotnika, razvila vsestransko praktično vzgo
jo mladih ljudi. Zasluge Franca Praprotnika so 
znali ceniti v času njegovega dela in nujno je, da 
ohranimo spomin na njegova velika dela za po
speševanje sadjarstva.

Obe že omenjeni kmetijski družbi sta pričeli uvaja
ti tako imenovane potujoče učitelje za kmetijslvo in 
prve drevesnice. Tudi v Mozirju smo imeli Na mlakah 
drevesnico, ki soji domačini pravili "društvena 
drevesnica". Pozneje je Franc Praprotnik uredil šol
sko drevesnico in uvedel navado, daje vsak šolar, ki 
je končal šolanje od njega dobil drevesce, ki gaje 
potem posadil na domačem posestvu.

Ob tem poglejmo, kaj so pisali o sadjarstvu razni 
pisci, denimo, mokronoški župnik Zalokar, kije leta

■ n a m

S z r o č i l o ,  b i  z a u e z u j e
1854 napisal knjigo Umno kmetovanje. Ko opisuje 
sadjarstvo, so njegove misli bogate: "Med domačim 
sadjem je jabelko pri nas blizo kralj med sadjem, in 
je, ne le zavoljo svoje lepote, ampaktudi zavoljo svo
jega prijetnega pokusa in svoje stanovitnosti in pot- 
erpečnosti in zavoljo mnoge koristi velike hvale vred
no... V velikem sodišču (drevesnica, op. A.V.) kmet
ijske štajarske družbe v Gradcu je bilo leta 1828 že 
850 raznihjabelčnih sort posajenih, kijih štajarska 
kmetijska družba na vse kraje prodaja drevesca in 
čepe (cepiče, op. A.V.)... Jablanov sad - jabelko - 
vsak pozna, kako se pa plemena razdeli, tega vsak 
sadjorejec ne razume. Tisti, kteri hočejo to zvediti ali 
znati, morajo posebno na vunanje in notranje zna 
menja jabelk dobro gledati..."

Naša razstava v Mozirju nas poduči o starih, 
domala že pozabljenih imenihjabolk visoko debelne 
rasti. Tako najdemo: Tekel, Ciganko, Špinelj, Vinšco, 
Rožmarinko, Volovsko srce, Presedovko, Dišečko,

Devičko, Žocpurgerco, Miklavževko, Krvavko in še 
bi lahko naštevali. V temje posebne vrsta kultura, ki 
jo velja spet obuditi in ohraniti! Ne nazadnje velja pr
irediteljem in organizatorjem vsa hvala za preču
dovit aranžma, obogatitevz raznim orodjem in pov
ezava s čebelarji, saj brez čebel ni dobre letine. Pa 
tudi ptičarji so se vključili, saj tudi ptice imajo svojo 
nalogo v naravi. Tovrstne razstave so lahko dolgo
časne, če niso dovolj pestre, mozirska to gotovo ni! 
Pa še nekaj velja povedati - odziv naših sadjarjevje 
velik, zato lahko upamo, da bo spet kmalu podobna 
"slava" sadjarstvu na ogled. Veliko imamo še poka
zati, pravijo prireditelji in verjamemo jim! Resje, da 
pač oči "kupujejo", in če je videti dovolj in lepo, po
tem je uspeh zagotovljen.

Veliko bi bilo še za povedati, morda bomo v pri
hodnje objavili še nekatera poglavja iz starih sadjar
skih knjig, da bodo naši "sadjorejci", kot piše Zalokar, 
spoznali čase in delo svojih dedov.

D o m a č i
K R A TEK  POG LED  V  PRETEKLOST TE 

D E JA V N O S TI
Naši predniki so prenašali zdravilsko znanje iz 

roda v rod, toda v časih, koje v naše kraje prihaja
lo prosvetljenstvo, so številni zdravilci iskali več 
znanja v knjigah, ki pa so bile v našem krajih pis
ane največkrat v nemščini.

Kot meni znani raziskovalec ljudskega zdravil
stva Vinko Moedendorfer, so slovenski, posebej 
pa še koroški zapisovalci uporabljali knjigo Gart 
der Gesundheit, kije bila izdana leta 1485 v 
Mainzu (Nemčija). Pogosto so se takih knjig lotili 
prevajati v samostanih in po raznih gradovih, pač 
tam, kjer so obladovali poleg nemščine še latin
ščino. Prevodi so bili žal pogosto strokovno 
oporečni, prav zaradi tega, ker jih niso prevajali 
medicinski strokovnjaki. Zelo znani koroški zdravi
lec Valentin Lečnik iz Podkraja pri Guštanju 
(Ravne), je s pridom uporabljal knjigo Gart der 
Gesundheit. Ugledni raziskovalec domačega

z d r a v i l c i
zdravilstva pri nas dr. Milan Dolencje ugotovil, da 
je v naših krajih veliko krožila šesta izdaja knjige 
New Kreuterbuch vom Unterscheid, Wuerkung 
und Namen der Kreuter, ki je bila tiskana leta 
1539 v Strassburgu. (Naslov knjige bi v prevodu 
takole razumeli: Nova knjiga zelišč raznih vrst, 
njihovi učinki in imena rastlin, op. A.V.). Izte knjige 
izhajajo kar številni prevodi v slovenščini. Zelo 
iskana je bila tudi knjiga goričkega zdravnika Pie
tra Andreasa Mattolija Historia Plantarum, ki je 
bila že leta 1563 prevedena v nemščino. Zdravi
lec velikega ugleda Andrej Goričnik Iz Podpece 
je leta 1759 po tej knjigi napisal eno najstarejših 
knjig pri nas, žal pa je ostalo le pri rokopisu...

Številni znani in ugledni botaniki so veliko dopri
nesli k poznavanju rastlin. Med te sodi brez dvo
ma Giovanni Antonio Scopoli, zdravnik v Idriji, ki 
je v svoji knjigi Flora Carniolica opisal okoli 1600 
rastlin.

Prihodnjič nadaljujemo.

P e s tro s t a vs trijs k ih  vo ja ških  u n ifo rm  je  vid e ti na s lik i, ki je  bila  posneta leta  1 8 6 4  na 
D u n a ju . P o sla li so nam  jo  iz M u ze jsk e  zb irk e  v G o rn je m  G rad u .
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M ARIJA SODJA KLADNIK,
vodja odseka za živalski svet,
Zavod za gozdove 
OE Nazarje

Kot že verjetno veste, je cepljenje 
lisic proti steklini edina učinkovita 
oblika boja proti tej smrtonosni 
bolezni, ki je nevarna tudi človeku. 
Slovenija je vključena v Evropsko 
komisijo za zatiranje stekline s po
močjo vab, napolnjenih z vakcino. Z 
vsakoletnim cepljenjem lisičje stek
lina postala zelo redka. Vendar se v 
Sloveniji vsako leto še najde kakšen 
primer stekle živali. V Zgornji Savin
jski dolini zadnjih pet let ni bilo noben- 
ega primera. Kljub redkosti 
primerov stekline moramo izvajati 
in upoštevati preventivne ukrepe.

P iše: Pavla K iin e r

M e s e c , v  ka te re m  o d p a d a  listje, 
je  p re d  v ra ti. V e n e č e  lis tje  n a s  
o p o m in ja  na m in ljivost z e m e ljs k e 
g a  ž iv lje n ja . N i n a k lju č je , d a  je  
C e r k e v  v  ta  je s e n s k i č a s , ko vs e  
» u m ir a « ,  p o s ta v ila  p ra z n ik  v s e h  
s ve tih  in  p o s e b e n  s p o m in s k i d a n  
ra jn ih , v e rn ih  d u š  d a n , k a k o r m u  
ra d i re č e m o .

V krščanstvu so se sprva z javn
im čaščenjem spominjali le 
mučencev. Kasneje so se jim 
pridružili tudi svetniki, ki niso bili 
mučenci. V času Dioklecijanovih 
preganjanj je število mučencev 
močno naraslo, zato ni bilo 
mogoče, da bi vsak dobil svoj go- 
dovni dan. Cerkev se je tako odloči
la za poseben spominski dan, ko

ZAČETEK CEPLJENJA LISIC PROTI STEKLINI

U krep i za  p reprečevan je  s tek lin e  
so še p o treb n i

Za kontrolo prisotnosti bolezni in 
uspešnosti cepljenja proti steklini 
imajo lovske družine obveznost, da 
vsako leto pošljejo na pregled 5 li
sic na 4000 hektarjev lovišča, 3 li
sice tekom leta in dve v zimskem 
času. Tako lovci prispevajo pomem
ben delež k preprečevanju nevarne 
bolezni za skupno dobro vseh preb
ivalcev.

LETOS J E  C E P L JE N JE  O D  18. 
O K TO B R A  D O  K O N C A  N O V E M B R A
V letošnjem letu seje cepljenje li

sic proti steklini, ki ga organizira 
Veterinarska uprava RS, že začelo 
in bo trajalo do konca novembra. 
Polaganje vab iz letal bodo opravili 
piloti domačih letalskih društev iz 
višine 300 metrov, s posebej prire
jenimi letali. Vabe se polagajo ena
komerno po kmetijskih površinah in 
predvsem v gozdnih predelih. V

območjih naselij se ne polagajo. Ko 
lisica najde vabo, jo pregrizne in se 
tako cepi proti steklini. Vaba je na 
zunaj videti kot velik briket iz ribje 
moke, v katerem je skrita ampula s 
cepivom.

V  Č A S U  C E P L J E N J A  PSE N A  
V R V IC O

V tem času za pse ni dovoljeno 
prosto gibanje (izjema so službeni 
psi), zato prosimo lastnike psov, da 
svoje živali vodijo na sprehod na 
vrvici. Pes, kije izpuščen, lahko na
jde vabo in jo enako kot lisica 
pregrizne. Vsak stik z vsebino 
oralne vabe za cepljenje lisic se po 
zahtevah Mednarodne zdravst
vene organizacije (WHO) obravna
va kot ugriz stekle živali. To za lastni
ka pomeni precej nevšečnosti. Zato 
se psine smejo prosto gibati, daje 
onemogočen v stik s položenimi

vabami. Sicer je vaba za psa 
neškodljiva. Če jo požre, je potem 
odporen proti steklini. Zares nevar
na pa je vsebina ampule, če bi bili 
ljudje v tesnem stiku s psom takoj, 
koje požrl ampulo. Če pride vsebi
na ampule pri človeku na sluznico 
ali svežo rano (lahko je samo pras
ka), takrat je nevarno, da se okuži s 
steklino. V takem primeru je potreb
no to mesto takoj dobro izprati in 
umiti z milom ter nemudoma obiska
ti najbližjo antirabično ambulanto v 
Celju, Zavod za zdravstveno var
stvo, Ipavčeva 18 (telefon 03 
4251 200).

O BV EZN O  C E P L JE N JE  
Z A  V S E  PSE

Lastnike psov naj ponovno opozo
rimo, da morajo biti po zakonu psi v 
naši državi cepljeni proti steklini vsa
ko leto od starosti 4 mesece naprej.

P ra zn ik  vseh svetih  ni »dan  m rtv ih «
naj bi se spominjali vseh svetnikov 
hkrati.

Na 1. novembra dan so v Rimu 
praznik vseh svetih prvič prazno
vali leta 800, Gregor IV. pa je se
demindvajset let kasneje ukazal, 
naj se praznik vseh svetnikov 
slovesno praznuje v vesoljni 
Cerkvi. Praznik torej ni namenjen 
posamičnim svetnikom, ki jih 
počastimo čez leto. Bolj je dan 
»majhnih« svetnikov, tistih neštetih 
nebeških izvoljencev, ki na Zemlji 
njihove skrite, a pred Bogom velike 
svetosti ni nihče poznal in priznal. 
Mogoče so živeli med nami, bili 
naši prijatelji, babice, matere, 
očetje, otroci...

Če smo do sedaj govorili o tistih 
rajnih, ki že gledajo božjo slavo, se 
še malo pomudimo pri tistih, ki se še 
pokorijo v vicah - pri vernih dušah. 
Počastimojih 2. listopada, že od leta 
898 pa je spominu vseh rajnih na
menjen tudi že popoldan praznika 
vseh svetih. Takrat po vseh cerkvah 
zvoni rajnim v spomin.

Praznik rajnih je pri ljudstvu v do
bršni meri prekril praznik vseh 
svetih. Šege obeh praznikov se

tako kratko malo prekrivajo. Pogle
jmo jih. Da je to pomemben 
praznik, dokazuje post, ki je bil v 
navadi od 14. stoletja. Ta postje bil 
pri nas na kmetih sila strog. K d o r  

s e  p r e d  v s e m i s v e t n ik i n e  p o s t i,  s e  

m o r a  p o s t i t i  p r e d  v s a k im  s v e t 

n ik o m  p o s e b e j, so rekli v celjski 
okolici. Najbolj pobožni na ta dan 
niso dali niti grižljaja v usta, že ka
pljica vode je bila preveč. N a  d a n  

p r e d  V s e m i s v e t im i n e  j e j  h r u š k ,  

s ic e r  b o š  d o b il tu re , so modrovali 
predniki Solčavanov. Stara pa je 
tudi vera, da se na vseh svetih dan 
ob večernem zvonjenju začno 
vračati duše iz vic na svoje do
move. Do zvonjenja naslednjega 
dne so rešene trpljenja.

Svojčas so v naših koncih na 
večer vseh svetih zakurili v krušno 
peč, da so se duše, ki so prišle do
mov, pri peči pogrele. Če je v peči 
zelo pokalo, so rekli, da duše v vic
ah zelo trpijo. Ves ta čas se ne spo

dobi smejati, treba je za rajne moli
ti. Ponekod so pokadili z brinjem, ki 
naj bi vernim dušam dobro del. 
Njega dni so tudi verjeli, da na vse 
svete duše rajnih na grobovih sed
ijo in gledajo, kdo jih obišče.

Tudi plamen sveče je bil pomen
ljiv. Če plamen mirno gori, je rajni 
že v nebesih, če pa plapola, je še v 
vicah. Veljalo je tudi, daje treba na 
vse svete večer pijačo na mizo 
postaviti, da pridejo lahko verne 
duše pit. Gospodinje so na ta dan 
obdarovale otroke, siromake in 
hlapce z »dušnim« pecivom oziro
ma obrednimi kruhki, ki so jim 
ponekod rekli mižnjeki ali mižneki. 
V zameno so obdarovanci molili za 
verne duše v vicah. Kristjani ver
jamejo, da praznik vseh svetih ni 
»dan mrtvih«, kot smo bili navajeni 
reči še iz časov bivše domovine, 
ampak »dan živih«. Bog je namreč 
obljubil: »Kdor v me veruje, bo živel, 
tudi če umrje!«

Savinjske doline



ŠPRANJA NA MOSTU V SPODNJIH KRAŠAH POGOLTNILA KONJA

Zgodilo  se je  ko n ju , lah ko  bi se
otroku

Č la n i ko njeniškega kluba Bufeko iz  Lačje  va si 
so  p re d  d n e v i p riča k o va li p o m e m b e n  o b isk . V  
g o s te  s o  p o va b ili s la vn o  V a lv a z o rje v o  k o n je n i
c o  in kot s e  za  p rija zn e  g ostite lje  s p o d o b i, so  
trije  č la n i k lu b a  o d ja h a li g o s to m  z  g ra d u  B o - 
g e n š p e rk  n a p ro ti. K o njen ik i se  p ra v ilo m a  izo 
g ib a jo  g la vn ih  p oti, v e n d a r s o  b ili z a ra d i n a r
a s le  vo d e  p rim o ra n i pre čka ti D re to  p re k o  m o s 
tu v  S p o d n jih  K ra šah . C e lo m a  za d e va  je  vre d n a  
o sve tlitve  z a ra d i te g a , k e r je  konj Im p u lz  z  ja 
h a č e m  P e tro m  L e vce m  za ta k n il za d n jo  n o g o  v  
p re cej široko š p ra n jo  na m ostu , k a r je  p ovzroči
lo  n e lju b  p a d e c  in p o š k o d b o  še st let s ta re g a  
konja.

Lastnica Nataša Burger nam je povedala, daje 
konj, kije namenjen predvsem rekreativnemuja- 
hanju, vreden krepko čez milijon tolarjev. V klubu 
Buteko imajo vse konje primerno zavarovane in 
če bo le mogoče, bodo tudi vtem primeru posku
šali uveljaviti odškodnino. Sreča v nesreči je bila, 
da sije konj samo krepko odrgnil nogo, če bi bila 
zlomljena, bi ga morali ustreliti, dodaja Burgerje
va, ki komaj verjame, daje lahko most, kije vjavni 
lasti, v tako žalostnem stanju.

Sa n acija  m ostu  bo ve rje tn o  sta la  m anj kot 
m ilijo n  to la rje v  vreden ko n j, ki se je  

poškodoval na n jem  (foto: Matjaž Časi)

Z njeno oceno se je potrebno v celoti strinjati, 
saj je most, ki povezuje oba bregova Spodnjih 
Kraš, vse prej kot v zavidljivem stanju in kot tak
šen ogroža varnost ljudi, ki hodijo preko njega. 
Široka špranja, v katero je zašla noga konja Im
pulza, sploh ni edina in še zdaleč ne največja, nič 
manj ni problematična ograja, kije na določenih 
mestih nevarno razmajana. Neuradno smo iz
vedeli, da se domačini zaradi vsega naštetega 
precej jezijo na občinsko oblast v Nazarjah, kije 
bila po besedah sogovornika, ki ne želi biti imen
ovan, večkrat opozorjena na nevarnosti, ki pret
ijo na mostu, vendar brez uspeha, Lahko sije 
namreč predstavljati, kakšne bi bile posledice, če

bi se isto kot konju zgodilo majhnemu otroku ali 
betežnemu starčku. Vsak, še tako utemeljen 
izgovor bi v primeru nesreče z resnimi posledi
cami veljal za izmikanje, saj je jasno, da za mini
malno sanacijo mostu, ki bi zagotavljala, varnost 
niso potrebna pretirano visoka sredstva.

Če bi si konj Im p u lz  la stn ice  N ataše B u rg e r
zlo m il nogo, bi ga m o rali žal u s tre lit i

(foto: EMS)

S slednjim se strinja tudi Jože Štiglic, tajnik 
Občine Nazarje, kije lastnica omenjenega mos
ta čez Dreto. Štiglic se zaveda resnosti proble
ma, zato bodo poskušali z rebalansom proraču
na zagotoviti denar za sanacijo zgornjega dela 
mostu in ograje. »V občini Nazarje smo vsa leta 
sistematsko vlagali v mostove in v resnici je most 
v Krašah edini, ki je potreben temeljite obnove. 
Zadeve bomo poskušali sanirati v najkrajšem 
možnem času, čeprav je potrebno povedati, da 
gredo določena razmišljanja v smeri novega 
mostu. Edini problem je, da ni nikoli dovolj denar
ja, razlaga Štiglic in dodaja, daje občina Nazarje 
med tistimi, ki morajo s skromnimi sredstvi 
vzdrževati precej mostov in ostale infrastrukture.

Savinjčan

D̂RUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE LJUBNO

Praznovanje jeseni
V četrtek, 21. oktobra, je Društvo prijateljev 

mladine Ljubno s pomočjo vrtca, osnovne šole in 
Občine Ljubno organiziralo prireditev Prazno
vanje jeseni. Povabili so vse predšolske in šolske 
otroke do 4. razreda.

Pekli so kostanj, se sladkali z marmelado in 
poskušali dobrote, ki sojih napekle mamice in 
babice, za kar so se jim še posebej zahvalili. Na 
pikniku ni manjkalo niti sadja in kokic. Dan so si 
popestrili z izdelovanjem vetrnic iz papirja, ježkov, 
mišk in gosenic pa iz krompirja.

_________________I___________ “ J

^ / c t o / w a

& v e c l  5  le t i . . .

RTC GOLTE
Iskanje kupca (za zdaj) brez 

uspeha
Stečajni upravitelj družbe RTC Golte 

Zvonimir Kristjan Mirt še vedno išče 
primernega kupca. Po neuspeli dražbi, 
ko so Golte skušali prodati za 125 mili
jonov tolarjev, je dobil stečajni upravitelj 
nalogo, da pripravi novo dražbo. Konec 
prejšnjega tedna se je sestal s predsed
nikom upniškega odbora, ki naj bi potrdil 
novo, nižjo izklicno ceno 95 milijonov 
tolarjev. Po mnenju Mirta tudi v primeru 
neuspele druge dražbe center na Golteh 
ne bo v celoti zapisan propadu. Za nakup 
se namreč zanimajo še nekatera druga 
podjetja, ki pa svojih namenov zaenkrat 
niso pripravljena potrditi s plačilom var
ščine.

iO  le t i . . .

KS NAZARJE
Zahteva po samostojni občini 

uspela
V zvezi s predlogom o oblikovanju treh 

občin (Mozirje, Ljubno ob Savinji, Gornji 
Grad) na območju sedanje občine Mozir
je je razpravljal tudi Svet KS Nazarje, ki je 
skupaj s KS Šmartno ob Dreti in zaselko
ma Prihova ter Dobrovlje na referendu
mu izglasovala lastno občino. V Nazarjah 
so bili mnenja, da je na referendumu 
izglasovana občina sposobna zado
voljevati vse potrebe svojih prebivalcev 
v skladu z zakonom, saj izpolnjuje vse 
pogoje z izjemo popolne osemletke.

i 5  le t i . . .

OBČINA MOZIRJE
Bodo morali začetek gradnje 

obvoznice prestaviti
Ali bodo Mozirjani dobili novo obvozni

co ali ne, je v rokah njih samih -  bi lahko 
rekli zdaj, ko je tudi republiška cestna 
skupnost podpisala sporazum o njenem 
financiranju. Že več mesecev pa se resno 
zatikajo pogajanja z zasebnimi lastniki 
zemljišč. Zdaj so v krajevni skupnosti us
tanovili celo dve komisiji, ki vodita ta po
sel, pa vendar konca pogajanj še ni videti. 
Tako se lahko zgodi, da bodo morali 
prestaviti nameravani začetek gradnje.

Pripravila Tatiana Golob



60 LET POŽIGA BOČNE IN OKOLIŠKIH KRAJEV

V m iru  u s tv a rja ti lepšo prihodnost
Z d ru že n je  b o rc e v  in u d e le že n c e v  N O B  te r K ra je vn a  s k u p n o s t B o čn a  sta 

o b  6 0 -le tn ic i p o žiga  B o čn e , Š m a rtn e g a  o b  D re ti, Deve  in N o ve  Štifte m in u 
to n e d e ljo  o rg a n iz ira la  s p o m in s k o  s lo ve s n o s t p o d  n a s lo vo m  O d  d im a  in 
s m o g a  je  n e b o  p o te m n e lo . P re d  s p o m e n ik o m  p a d lim  v  prvi in  d ru g i sve 
to vn i v o jn i v  B o č n i s o  s e  zb ra li p re d s ta vn ik i b o rč e v s k e  o rg a n iz a c ije  iz 
Z g o rn je  S a v in js k e  d o lin e  in š te viln i g o s tje  te r  d o m a č in i, ki s o  o bu d ili 
s p o m in  na  te žk e  č a s e  in  žrtv e  n asilja  te r k  s p o m e n ik u  p o lo žili ve n e c .

Ob o bu ja n ju  sp o m in o v na p o žig  kraja  je  sodeloval tu di 
zb o r KD B o čn a  (foto: Jože Miklavc)

Nuša Veršnikje prebrala pismo 
taboriščnice in pesem Neže Kro
pušek, Matevž Požarnik pa seje 
spomnil okupacije domovine in Za- 
drečke doline ter strahotnih dogod
kov z mislijo, da je potrebno živeti 
složno in v miru ustvarjati lepšo pri
hodnost. Povorko do kulturnega 
doma, kjer je nato potekala osred
nja slovesnost, je pospremila God
ba Zgornje Savinjske doline.

Ob obujanju spominov na požig 
Bočne, koje zgorelo kar 89 objek
tov, so sodelovali številni 
posamezniki, otroci iz bočkega vrt
ca in šole, ženski in moški pevski 
zbor KD Bočna ter ljudske pevke 
Pušeljc, zbranim pa je spregovoril 
župan občine Gornji Grad Toni Rifelj. 
Aleksander Štrbenkje s trpkimi spo

mini nanizal nekaj podatkov o 
trpljenju domačinov iz tega dela 
Zadrečke doline, ko je nemška ka
zenska ekspedicija 24. oktobra 
1944 od 10. ure dalje požgala 
praktično vsa poslopja v krajih od 
Šmartnega do Nove Štifte (in Solča
vo), prizanesla pa je Gornjemu 
Gradu.

Članice društva podeželskih žena 
iz Bočne in okolice so ob obletnici 
pripravile razstavo o peki kruha, 
razstavo ročnih del in vezenja ter 
lanu in platna. Zaključek prireditve 
seje spremenil v prijetno družabno 
srečanje ob dobrotah, ki so jih 
pripravile domače gospodinje, za 
razvedrilo pa je z glasbo poskrbela 
družina Zavolovšek iz Bočne.

Jože Miklavc

SPOMINSKA PROSLAVA OB 60-LETNICI POŽIGA SOLČAVE

Z  roko  v  ro k i k re p ili za u p an je

Pevke z zb o ro vo d k in jo  M a rtin o  Š tifta r so zapele partiza n sk e  in 
narod n e  pesm i (foto: Marija Šukalo)

S o lča va n i s o  v  n e d e ljo , 2 4 . okto
b ra , o be le žili s p o m in  na  g ro zo to  in 
vo jn i ča s, ko je  o kup a tor p re d  šesti
m i d e s e tle tji p o ž g a l n jih o v e  d o 
m o ve . O  d o g o d k ih  tistega oktobr
s k e g a  d n e  je  s p re g o v o r il  p re d 
s ta v n ik  K r a je v n e  o r g a n iz a c i je  
Zveze borcev So lča va  Ivan Grudnik.

Ob požigu Solčave od 24. do 27. 
oktobra 1944 je bilo izseljenih na
jveč prebivalcev Solčave. Solčava 
v plamenih, ljudje pregnani v ta
borišča, je bila žalostna bilanca, za 
katero je poskrbel okupator. »Ko 
smo bili pred šestimi desetletji v 
nevarnosti, da izginemo iz zgodo
vine, smo našli pot in moč, da smo 
se uprli. Odločitve ljudi v tistih težkih

časih so vredne spoštovanja, še 
posebno, ker so mnogi sorodniki in 
prijatelji dali svoja življenja. Njihova 
dejanja soustvarjajo zgodovino 
našega kraja,« je poudaril Grudnik. 
Po besedah župana Občine Solča
va Vojteha Klemenšeka so domači
ni trmasto vztrajali v obnovi. Tipična 
arhitektura je sicer izginila, a v do
move seje vrnilo življenje, dodali pa 
so tudi nove pridobitve.

Rdeča nit kulturnega programa je 
bila pripoved zgodb štirih Solča- 
vanov, ki so jo popestrili pevci pod 
taktirko Mirka Prelesnika in pevke z 
zborovodkinjo Martino Štiftar s par
tizanskimi in narodnimi pesmimi. Z 
razigranostjo, ki je razveselila srca 
starejših, pa so nastopili solčavski

osnovnošolci. Vse skupaj je v celoto 
združil moderator Franci Podbre- 
žnik, kije prepričan, da so ljudje z roko

v roki krepili zaupanje in vedeli, da 
dobro vedno premaga zlo.

Marija Šukalo

RIBIŠKA DRUŽINA MOZIRJE

Spomin na
Člani mozirske ribiške družine so 16. oktobra 

medse povabili ribiške prijatelje iz vse Slovenije.
S tekmovanjem v lovu s suho muho vzdolž reke 
Savinje so se spomnili prijatelja Franca Pogelška, 
kije njihove vrste zapustil pred letom dni.

Prvega memoriala Franca Pogelška se je 
udeležilo okoli 40 ribičev iz domala vseh sloven-

R ib ič i iz  vse  S lo ve nije  v lovu s suh o  
m uho V S a vin ji (foto: Benjamin Kanjir)

p rija te lja
skih ribiških družin. Spomin na pokojnega ribiča 
bo s tem ostal živ, tekmovanje pa tradicionalno. 
Pogelšek sije to gotovo zaslužil s predanim delom 
in skrbjo za razvoj ribištva in ohranjanje narave.

Kljub slabemu vremenu in kalni vodi, ki ni šla 
ravno na roke sodelujočim tekmovalcem, je 
srečanje izluščilo zmagovalca. Največ ribiške 
sreče je imel Branko Konc iz Slovenj Gradca, tudi 
sam dober poznavalec Savinje.

Benjamin Kanjir______________________________/



8. TRADICIONALNA DEGUSTACIJA VIN STEVER V MOZIRJU

Lepše ro ž 'ce  n i, k o t je  ta  v in ska  t r t a . . . !
K u ltu ra  pitja v in a  v s e  b olj p rid o b iva  n a  p o zo rn o sti. P rizn a n i p rid e lo va 

lec v in , vs e  bolj ce n je n  tudi onkraj m e ja  S lo ve nije , D an ilo  S te y e r iz  Plitvice 
p ri A p a č a h , se  te g a  z a v e d a  ž e  v rs to  let, za to  je  tu d i iz je m n o  u s p e š e n . V  
Z g o rn ji S a vin js k i d o lin i je  sk u p a j z  D a n ije m  G ru d n ik o m , za s to p n ik o m  za  
n je g o va  v in a , v  m in u lih  o s m ih  letih  o g ro m n o  storil ne  s a m o  z a  lastno  
p ro m o c ijo , a m p a k tu d i za  p ro s ve tlje n je  lju b ite lje v  v in a .

Letošnja prireditev v mozirskem Mozirja, hkrati pa predstavitev 
lovskem domuje bila veliko več kot pridelovanja, zorenja in ponudbe 
le degustacija odličnih vin iz Stey- vin - zares prava učna delavnica, ki 
erjeve kleti. Bila je prijetno druženje se ob kulinariki zgornjesavinjskih 
ob izvirni glasbi s citrarjem Tonetom gospodinj in še zlasti pekarne Atel-
Mlačnikom iz Luč in mlajevci iz šek z Brezja nad Mozirjem lahko

vskih zborih in zasedbah. Prvič so 
se javnosti predstavili na septem
brskem srečanju upokojencev v

V njem prepeva trinajst pevk in 
sedem pevcev, ki so si v preteklos
ti »brusili« glasove v različnih pe-

Danilo Ste yer (d esn o ) je  z D anijem  G ru d n ik o m  (v  o zadju ) in 
Se b astjan o m  K am enikom  p o skrbe l za p rije tn o  p ro m o cijo  svo jih  vin

(foto: Jože Miklavc)

MEŠANI PEVSKI ZBOR DRUŠTVA UPOKOJENCEV MOZIRJ

Pevski k rs t v  Celju
V  m o zirs k e m  d ru štvu  u p o k o je n ce v  s e  s re ču je jo  ljudje  ra zličn ih  in te re s

o v , ki že lijo  svo je  tretje  živ lje n jsk o  o b d o b je  pre žive ti u stvarja ln o  in z a p o l
niti svo j pro sti č a s . M e d  n jim i so  tu d i lju b ite lji p etja , ki so  p o  o d h o d u  A n 
tona A c m a n a  ostali b re z p e vo vo d je  in zb o ra . A ž e lja  do  petja  je  bila  ve č ja , 
z a to  so  p o  trile tn e m  p re m o ru  a p rila  le to s  u sta n o vili n ovi m e š a n i p evsk i 
z b o r  p o d  taktirko  A n to n a  Petka.

Sre ča n je  je  m in ilo  v sp ošto va nju  do v in a , v in s k ih  p rija te lje v  in 
veselja  do življen ja  (foto: Jože Miklavc)

kosa z vsemi tovrstnimi prireditva
mi v Sloveniji.

Daje bil večer še bolj živahen, je 
poskrbel odlični voditelj oddaj na 
radiu Bakla Sebastjan Kamenik iz 
Letuša. Z Danilom Steyerjem sta 
se dopolnjevala ob predstavitvah 
vina in resnic o vinu. Ena izmed 
njih je bila celo v verzih: »Spoštuj 
žlahtno kapljico vina, uživaj ga 
redno, toda zmerno; nagrajen 
boš z zdravim duhom, čvrstim 
zdravjem ter lepšim in daljšim živ
ljenjem.«

Čeprav se vino pokuša z »žnabelj-

ci«, nevajene popadejo takšne 
skušnjave, da zvrnejo kozarček za 
kozarčkom do tiste meje, ki jo men
tor še dopušča. Od tam naprej pa 
gre za že znane zgodbe o Sloven
cih, ki pijemo veseli, žalostni, ra
zočarani in tudi iz navade. Srečan
ja, kakršnega sta tokrat pripravila 
Danilo in DanivsodelovanjuzJure- 
tom Maroltom, pa to žalostno podo
bo spreminjajo v spoštovanje do 
vina in vinskih prijateljev ter veselje 
do življenja. Ker lepše rož'ce ni, kot 
je ta vinska trta...!

Jože Miklavc

P e v s k i z b o r  u p o k o je n c e v  iz M o z ir ja  je  im e l 
k r s t n i  n a s to p  v c e ljs k e m  N a ro d n e m  d o m u

(foto: Marija Sukalo)

Logarski dolini. Toje bil po besedah 
pevcev le uvod v pevski krst, ki so 
ga doživeli na prvem javnem nas
topu v sredo, 6. oktobra, v celjskem 
Narodnem domu. Zapeli so nam
reč na medobmočni reviji upoko
jenskih pevskih zborov, ki sta jo 
pripravila celjska izpostava 
javnega sklada RS za kulturne de
javnosti in Pokrajinska zveza 
Društev upokojencev Celje. Med 
osmimi upokojenskimi pevskimi

zbori, ki pevsko tradicijo gojijo več 
desetletij, je bil mozirski sicer na
jmlajši, a je njihov nekoliko lažji pro
gram narodnih pesmi v priredbi 
Antona Acmana in Antona Petka 
bil prav toliko prepričljiv.

Bučen aplavz v dvorani je samo 
dokazal, da so na pravi poti, na ka
teri bodo vztrajali tudi v prihodnje. 
Svoj program bodo razširili z zaht
evnejšimi deli različnih avtorjev.

M arija Sukalo

*



SLIKARSKA RAZSTAVA JOŽETA SVETINE V GORNJEM GRADU

Slika je  beseda posta la
Slikar Jože Svetina je star gornjegrajski 

znanec, zato so njegove razstave v kraju ob Dreti 
za tamkajšnjo kulturno srenjo svojevrsten 
praznik. Tako tudi zadnja v avli kulturnega doma 
na predvečer srečanja starejših krajanov, ki je 
bila na nek način posvečena prav njim. Njego
va ljudskost, ki se spogleduje z najžlahtnejšo 
sveto preproščino, napaja svoje ustvaijalne stu
dence iz narave, ki, tako kot on sam, v garaškem 
delokrogu spreminja sebe in vse okoli sebe. 
Čeprav se v trenutku bežnega pogleda zdijo 
zadeve prikovane na mesto in kot take neo
sebne.

Književnik Tone Svetina je o slikarju Jožetu Sveti
ni zapisal: »Živalski svetje pri Svetini del prirode, ki 
ne sme izumreti, kajti vse, kar je rodila zemeljska 
skorja, ima pravico do obstoja. Tudi lovska 
doživetja upodabljajo in podpirajo etiko lova, 
človekovo ljubezen in odgovornost do vsega

Slikar Jože Svetina je prejel za svoje 
ustvarjanje že precej družbenih priznanj

(foto: EMS)

živega. Svetina je na svojih risbah in podobah 
ohranil mnogo lovskih šeg in navad, dostikrat 
veselo podanih, bodisi da osmeši človekovo 
nadutost v odnosu do živalstva ali da se dobro
hotno smeji dobri volji, ki jo združujejo lovci.«

Slikarje v dolgih letih intenzivnega ustvarjan
ja nanizal mnogo zelo uspešnih samostojnih 
razstav in se udeležil tudi mnogih skupinskih. Ni 
slučaj, da je prejel za svoje ustvarjanje precej 
družbenih priznanj, čeprav mu je v vsakem tre
nutku na prvem mestu človek. Motivi Gornjega 
Gradu in okolice, ki jih je ustvaril v letih pri
jateljevanja z domačini, so neprecenljiv doku
ment prostora in časa, ki se kljub nenehnemu 
spreminjanju zdi vedno enak. Svetina je v svojih 
delih postal del gornjegrajske stvarnosti in 
dosegel dragoceno povezanost, ki nagovarja 
skozi motive in se sporazumeva brez odvečnih 
besed.

Savinjčan

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NOVA ŠTIFTA

H itro  in  p reud arn o

G a s ilc i iz Nove Š tifte  so p re iz k u s ili ka p a cite te  h id ra n tn e g a  o m režja  
na S la p n ik o vi k m e tiji (foto: EMS)

Domače na Slapnikovi kmetiji 
nad Novo Štifto je v petek popol
dne presenetil gost dim, ki se je 
valil za gospodarskim poslopjem. 
Gasilci domačega društva so v na
jkrajšem času prihiteli na kraj in 
začeli z gašenjem in v nekaj minu
tah uspeli požar lokalizirati in ga 
tudi pogasiti.

»Na srečo je bila samo dobro 
načrtovana vaja, katero smo 
skupaj z gospodarjem Boštjanom 
Rihterjem načrtovali v ožjem 
društvenem vodstvu. Kerje Slapnik-

ova kmetija precej na samem in je 
oskrba s vodo precej problematič
na, smo hoteli preizkusiti kapacitete 
hidrantnega omrežja, od katerega 
je v veliki meri odvisna požarna var
nost Rihterjevih,« je po izvršeni in
tervenciji povedal poveljnik PGD 
Nova Štifta Branko Stenšak.

Resen in odgovoren pristop gasil
cev je prepričal tudi gospodarja 
Boštjana Rihterja, ki poleg kme
tovanja resno načrtuje tudi dopol
nilne dejavnosti.

Savinjčan

VRTEC NAZARJE

P riš la  je  te tk a  Jesen
Listje seje že obarvalo v različnih 

jesenskih barvah, tudi prvi mrazježe 
pritisnil. Vse spremembe v naravi pa 
seveda opažajo tudi naši najmlajši, 
katerim so njihove vzgojiteljice v Vrt
cu Nazarje prejšnji četrtek prav zato 
pripravile veselo jesensko rajanje, 
polno sladkih in zabavnih jesenskih 
presenečenj.

Praznovanje prihoda jeseni jetokrat 
prav zaradi muhastega jesenskega 
vremena potekalo na toplem, vjediln- 
ice Osnovne šole Nazarje. Starše in 
otroke, ki so se praznovanja udeležili 
v res velikem številu je z veselimi pe
smicami najprej pozdravil vrtčevski

pevski zbor. Otroci in njihovi starši so 
se nato preizkušali na jesenskih de
lavnicah, kjer so si lahko izdelali papir
nate klobuke, sprostili svojo domišljijo 
ob izdelovanju zanimivih figuric iz ra
zličnih poljskih pridelkov in papirja ali 
pa se pozabavali s pravcatim minia- 
tumimstrašilom, ustvarjenim izslame.

Novost letošnjega praznovanja, ki 
pa se bo zagotovo dobro prijela, je 
bil »sladki kotiček«, poln raznovrst
nega peciva in potic, ki so jih s po
močjo svojih mamic spekli vrtčevski 
otroci ter se z njimi na praznovanju 
tudi izdatno posladkali.

TG

O tro c i in  n jih o vi s ta rš i so se p re izk u š a li na je s e n s k ih  d e la vn ica h , 
k je r so $1 lahko izd e la li p ap irna te  k lo b uke  (foto: TG)



P iše: Ig o r P e čn ik

Če pogledamo nazaj v preteklost, 
ugotovimo, da so avtomobile že 
dokaj zgodaj začeli opremljati z luč
mi. Imel jih je tudi stari dobri VW 
hrošč, resda le s šestvoltno napel
javo, vendar so luči ponoči solidno 
osvetljevale cestišče. Za tiste čase 
več kot dovolj, saj na cestah še ni 
bilo pretirane gneče. Danes ima 
večina avtomobilov vgrajene tako 
imenovane H4 žarnice, novejša 
generacije H7 pa ima dve žarnici: 
posebej za kratko in dolgo luč. Tisti, 
ki imajo več pod palcem, lahko do
plačajo za ksenonske luč, ki so v 
večini primerov samo kratke, no, do
bijo pa se tudi že biksenonske luči 
(kratka in dolga), kar pa še dodat
no olajša denarnico.

Vidljivost na cesti je ponoči rela
tivno slaba, posebej ob slabem vre
menu. Če pri tem upoštevamo, da 
veliko število voznikov (več kot 60 
odstotkov) vozi z napačno nastav
ljenimi lučmi, ki bleščijo nasproti 
vozeče, je situacija še toliko slabša.

HURA, POČITNICE SO TU

A ktivn i dopo ldnevi
Šo larji se  bod o  v  ča s u  m e d  1. in 5 . n o v e m b ro m  ra zve selili p rvih  počitn ic 

n o v e g a  š o lsk e g a  leta. K e r jih  b o  ve lik o  d o p o ld n e v e  p re živ lja lo  b re z  v a r
stva sta rše v, so  jim  z a  aktivnejše preživljanje  prostega ča sa  čla n ice  Društ
va  p rija te lje v  m la d in e  M o z irje  p rip ra v ile  k a r n e k a j a k tivn o sti.

Kot že več let doslej se bodo otro
ci 30. oktobra ob 15. uri srečali v 
ustvarjalnih delavnicah pred 
dnevom čarovnic. Aktivnosti bodo 
potekale na vrtu bara Grabenček, 
v primeru slabega vremena pa kar 
v Grabnerjevi hiši. Naslednja 
možnost skupnega preživljanja 
počitnic bo že 2. novembra. Takrat 
se bodo lahko z zbirnim mestom 
pred šolo ob 10. uri otroci podali na 
pohod po bližnji okolici.

Naslednji dan bodo med deseto 
in dvanajsto uro v dvorani šport
nega društva potekale igre z žogo. 
Otroci, ki jih zanima računalništvo,

se bodo 4. novembra od devete do 
trinajste ure srečali v računalniški 
učilnici v prostorih osnovne šole. 
Istega dne popoldan ob petih pa bo 
v dvorani kulturnega doma predsta
va Lenča Flenča.

Zadnji dan počitnic bo v dvorani 
športnega društva potekala organ
izirana vadba aerobike. Otroci se 
bodo lahko razgibavali med dese
to in pol dvanajsto uro.

Z aktivnim preživljanjem počitnic in 
udeleževanjem organiziranih pr
ireditev bodo otroci varneje preživeli 
čas odsotnosti svojih staršev.

Benjamin Kanjir

SVETUJEMO VAM

K va lite tn e  žarnice p rinašajo  
večjo varn o st

Občina Mozirje je pred slabim mesecem sklenila prireditve ob občin
skem prazniku. Ob vsakoletnih svečanostih je bilo precej poudarka na 
otvoritvah moderniziranih občinskih cestnih odsekov, pri katerih so 
lik del dela oziroma finančnih obveznosti prevzeli sami občani. Tako 
tej sivari streže že od nekdaj.

Ker seje praznično vzdušje poleglo, je prav opozoriti tudi na občinsko 
cesto, ki pelje proti Marijini podružnični cerkvi na Brezju. Cesta kliče po 
modernizaciji in temeljiti prenovi, saj se dobesedno pogreza, asfaltne 
zaplate pa vse bolj ovirajo promet. Od krajanovje bilo slišati, da so o vse 
prej kot vzpodbudnem stanju ceste obvestili tudi pristojne občinske 
službe, vendar brez pravega uspeha. Menda zato, ker ni denarja, nam 
je neuradno zaupal predstavnik mozirske občine. To bi lahko pomenilo, 
da bo cesta na Podrožnik prezimila v bednem stanju, in se spomladi na 
ogled postavila v še bolj bednem.

Savinjčan

Vendar jo lahko izboljšamo, če si 
vzamemo čas in zamenjamo luči.

Na trgu vlada velika ponudba na
domestnih žarnic, ki obljubljajo bolj
šo svetlobo in celo svetlobo v modri 
barvi kot pri ksenonskih lučeh. Pri 
reviji Auto Bild so naredili test 25 
žarnic H4 in zabeležili zanimive re
zultate. Znova seje izkazalo, da se 
za »več denarja dobi več muzike«.

Test je bil narejen v Boschevem 
laboratoriju na žarometu novega 
fiata pande. Vse žarnice so bile 
60/55-vatne, le ena je bila 100-

cev, saj njihove žarnice v večini 
primerov svetijo slabo in bleščijo 
nasproti vozeče voznike.

Strokovnjaki so merili razpo
reditev svetlobe, porabo elektrike, 
svetlobo na 75 metrih ob desnem 
robu cestišča in življenjsko dobo. 
Poseben poudarek je bil na 
bleščanju nasproti vozečih voznik
ov. Ko so potegnili črto, so ugotovili, 
da so nekatere žarnice kratko malo 
zanič, druge so OK, vendar bleščijo 
nasproti vozeče, tretje pa imajo 
kratko življenjsko dobo.

Nesporna zmagovalca sta bila na 
koncu Philips BlueVision in Osram 
Light@Day, ki staneta okoli pet tisoč 
tolarjev. Osebne izkušnje mi govor
ijo, da je rezultat realen. V zimskih 
večerih in na mokrem cestišču 
lahko pričakujete nesporno boljšo 
osvetlitev vozišča in s tem varnejšo 
vožnjo. Celotne rezultate si lahko 
ogledate na spletni strani omen
jene revije.

vatna. Pozor! 100-vatnih žarnic ni 
dovoljeno uporabljati v javnem 
prometu, poleg tega pa obstaja 
nevarnost poškodbe fokusa in 
plastike na sodobnih žarometih. 
Kot najboljša proizvajalca sta se 
izkazala Philips in Osram, izogibaj- 
ti pa se kaže neznanih proizvajal



2. SLOVENSKA KOŠARKARSKA LIGA - VZHOD

Zgodovinska zmaga nazorske košarke
P rva  z m a g a  k o š a rk a rs k e g a  klu ba  N a za rje  v  prvi p rve n s tve n i te km i v iš 

je g a  ra n g a  s  P re b o ld o m  ni s a m o  z m a g a  s e d a n je  g e n e ra c ije  a m p a k  
z m a g a  v s e h  lju b ite lje v  ig re  p o d  o b ro č i, ki v  k ra ju  o b  s o to čju  S a v in je  in 
D re te  ž e  o d  d a v n e g a  le ta  1 9 7 0  g o jijo  to  z v rs t  š p o rta . M e d  n jim i sta  na
jv e č ji p e č a t n e d v o m n o  p u stila  s e d a n ji p re d s e d n ik  P a ve l P u ka rt te r n e p 
o g re š ljiv i T o m a ž  K rižn ik , ki sta  la h ko  na  ta p re lo m n i tre n utek  š e  pose b ej 
p o n o s n a .

To je bil torej večer sedanje gen
eracije na parketu in nekdanje, ki 
sije prelomni uspeh nazorske ko
šarke ogledala s tribun. Vse 
dvome okrog smiselnosti nastopa 
nazorske ekipe v rangu višje so 
varovanci trenerja Pečovnika de
mantirali že v prvi četrtini tekme, ko 
so s hitro, uigrano in disciplinirano 
igro polnili koš izkušenejšim Preb- 
oldčanom in na drugi strani one
mogočili njihove hitre protina
pade. Tudi v nadaljevanju se slika 
ni bistveno spremenila in več kot 
zaslužena zmaga je bila na dlani. 
Prav vsi igralci, ki so stopili na 
igrišče, si zaslužijo vse pohvale, 
spet pa je izstopal »Air-man« Iztok 
Zakrajšek, ki bo vsekakor nočna 
mora mnogim ekipam tudi na

vzhodu slovenskega košarkarske
ga prostora.

Izjava po  tekm i -  T o m a ž Križnik:
"Zmage v lokalnem derbiju smo si zelo 
želeli, saj bo to vzpodbuda igralcem 
in trenerju na tekmah druge sloven
ske košarkarske lige tudi v bodoče. 
Pred igralce ne postavljamo nobenih 
obvez, saj se zavedamo, daje prestop 
na višji nivo igranja zahteven in terja 
veliko dela in odgovornosti. Lahko 
smo ponosni, da uspehe dosegamo 
z lastnimi igralci, tem pa sta letos na 
pomoč priskočila še Rupreht in 
Valenčak iz šaleške doline. Pohvalim 
lahko vse igralce in seveda trenerja 
Pečovnika, ki se trdno drži načel, ki si 
jih je zastavil že lansko sezono, koje 
začel trenirati v Nazarjah."

Franjo Pukart

KK Nazarje : KK Prebold 90:82 (26:22, 
28:22, 22:19, 14:19)

N aza rje : Športna dvorana. G le d a lce v : 60. S o d n ik a : Žiga Fišer in Sašo 
Bajc (oba Ljubljana). Te hn ičn i k o m is a r Peter Hudournik (Velenje).

K K  N a za ije : Plaskan, Žerjav 3, Zakrajšek I. 30 (6-7), Rupreht 24 (9-9), 
Zadravec 4 (2-2), Vodončnik, Plesnik, Goltnik 16 (2-4), Šemenc, Grebenšek 
4 (2-2), Valenčak 7 (3-6), Zakrajšek M. 2.

KK Prebold: Gladek, Rumpf 3 (0-2), Čolič, Žagar 36 (4-6), Paušer 8 (0-2), 
Vedenik 5 (3-4), Tomaš, Napotnik 13 (4-6), Košenina D. 2, Košenina M. 2, 
Kvartič 2 (2-2), Bodiroža 11 (5-8).

Prosti m eti: Nazarje 24-30, Prebold 18-30.
M e t za  tri točke: Nazarje: 6 (Goltnik 4, Žerjav 1, Rupreht 1 ),
Prebold: 12 (Žagar 8, Paušer 2, Rumpf 1, Napotnik 1).

Rezultati 1. kro ga:
Nazarje : Prebold 90: 82
Superga : Grosuplje 78 : 98
ŽKK Maribor : Celjski KK 70: 69
Pivovarna Laško-ml : Jurij Ježica 82 : 66
Ptuj : Ruše 82 : 76

B / S / H /
BSH Hišni aparati d.o.o. 
Savinjska ces ta  30,  3331 Nazarje

DRŽAVNO PRVENSTVO ŠOLANIH PSOV VIŠJIH PROGRAMOV

P rašn ikar in  A tena
dosegla odličen re z u lta t

M iro  P ra š n ik a r je  z A te no  dosegel zm ago na d ržavnem  prve n stvu
(foto: Sonja Prašnikar)

V soboto, 16. oktobra, je bilo v 
Šentjurju pri Celju državno prven
stvo šolanih psovvišjih programov, 
istočasno pa tudi državno prven
stvo nemških ovčarjev. Miro Praš
nikar in nemška ovčarka Atena, sta

dosegla odličen rezultat. V kategoriji 
ISP-I, sta se uvrstila na 3. mesto, v 
isti kategoriji pa je Atena postala tudi 
državna prvakinja med nemškimi 
ovčarji.

Duška Hrovat

ZGORNJESAVINJSKA LIGA MALEGA NOGOMETA - 8. KROG

Rečičnni p razn ih  ro k
P redzadnji krog je se n ske g a  dela  je  pon o vn o  prinesel nekaj presenečenj 

in  p re m e š a l vrstn i re d  n a  ra z p re d e ln ic i. M e d te m  ko s o  R a n č e rji iz  V e n iš  
d o k a j g la d k o  o d p ra vili m la d in c e  iz  Š m a rtn e g a , je  R e čiča n o m  sp o d rs n ilo  
proti Č e rn iv š e k o v im  p o d je tn ik o m .

Slednji so v prejšnjem krogu izgu
bili dodatne točke zaradi neo
pravičenega izostanka in z zmago 
nad favoriziranim domačinom jim 
je sedaj nekoliko lažje. Lanskoletni 
zmagovalci iz Radmirja tesno, ven
dar učinkovito zbirajo točke in so že 
tik pod vrhom, blizu pa so tudi Hram- 
ovci, ki so zadnja dva kroga prišli do 
točk celo brez boja. Mozirjani 
neresni, Solčava pa že meša štrene 
najboljšim in to so tokrat občutili 
ASC-jevci.

Rezultati 8 . kroga: Černivšek s.p- 
Penzion Planinka : ŠD Rečica 2:0, 
Davidov Hram : ŠD Mozirje 3:0-bb, 
Razborje : Žekovec 3:2, MC Lipa : 
Ranč Burger 1:4, ASC 2000 : 
Solčava 3:3

L e s tv ic a  po  8 . k ro g ih : 1. Ranč 
Burger 19,2. ŠD Rečica 16,3. Raz
borje 16,4. DavidovHram 15,5. ASC 
2000 14,6. Černivšek s.p.-Penzion 
Planinka 10,7. ŠD Mozirje 7,8. MC 
Lipa 7,9. Žekovec 5,10. Solčava 0.

Franjo Pukart



1. SLOVENSKA LIGA MALEGA NOGOMETA ■ 4. KROG

Dobovec upravičil visoke ambicije
G o sto va n je  »g ra š č a k o v « v  R ogaški Slatin i ni p rineslo  u sp e h a , je  pa  po v

zro č ilo  n e m a lo  skrb i u p ra vi in stro ki n a zo rs k e g a  kluba p red  n a d a lje va n 
je m  p rve n s tva . O b  s o lid n i igri v  n a p a d u  če d a lje  bolj p eša  o b ra m b a  z  v ra 
tarji na če lu . K a r 2 3  prejetih g o lo v  v  s a m o  štirih kro gih  je  res že  k a r za skr
b lju jo če . S  tre m i p o ra zi in  e n o  z m a g o  s o  ta k o  na  re p u  ra z p re d e ln ic e , za  
n jim i je  le  š e  S e v n ic a  in K ix  A jd o v š č in a .

Tekmo z Dobovcem so sicer bolje 
začeli in si že v uvodnih minutah 
priigrali kar nekaj stoodstotnih 
priložnosti, vendar Ipavec, Vreš in 
Kugler tokrat niso bili strelsko 
razpoloženi. Po prekinitvi je sledila 
akcija gostiteljev in vodstvo, na kar 
so Nazarčani ponovno odgovorili s 
protinapadi, vendar žoge nikakor 
niso uspeli spraviti za hrbet rep-

N e p a zljivo st s o ig ra lc e v  v obram bi 
je  v ra ta rja  B oštjana Podpečana 

stala  izk lju č itve

KMN Živex Dobovec : KNIN Nazorje Glin IPP-AM 
Miklavc 8:4 (5:1)

R ogaška Slatina : Športna dvorana. G le d alce v: 200. Sodnika: Rudi Kokalj 
in Stane Globočnik. D elegat: Stane Babič.

Strelci: 1:0 Vojsk (10), 2:0 Poredski (17), 3:0 Iskrač (17), 4:0 Kosernik 
(19), 5:0 Poredski (20)-10m„ 5:1 Delamea (20), 6:1 Stres (27), 7:1 Isk
rač (30), 7:2 Hren (30), 7:3 Metulj (31), 7:4 Šemenc J. (35), 8:4 Hrovatič 
(36). _

K M N  Živex D ob o vec : Peperko, Gajšek, Černoša, Hrovatič, Iskrač, Vojsk, 
Stres, Kosernik, Poredski, Bogatin, Pangerl, Gotlin.

K M N  N aza rje  Glin  IP P-AM  M iklavc: Podpečan, Delamea, Vreš, Presečnik, 
Kugler D., Borovnik, Kugler V., Ipavec, Metulj, Hren, Šemenc J„ Zagožen.

R um eni karton: Blaž Metulj (KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc), Matjaž 
Vojsk (KMN Živex Dobovec).

Rdeči karton: Boštjan Podpečan (KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc).
Ig ra lec tekm e: Gregor Iskrač (KMN Živex Dobovec).

R ezultati 4 . kroga:
Živex Dobovec : Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 8:4
Gip Beton MTO : Sevnica 8:2
Tomi Press Bronx : Puntar 1:3
Metropol : Svea Lesna Litija 2:5
Oplast Kobarid : Kix Ajdovščina 9:1

Lestvica po  4 . krogih:
1. Svea Lesna Litija 4 4 0 0 22:8 (14) 12
2. Živex Dobovec 4 3 0 1 30:20 (10) 9
3. Oplast Kobarid 4 3 0 1 29:15 (14) 9
4. Puntar 4 2 1 1 11:12 (-1) 7
5. Tomi Press Bronx 4 2 0 2 15:14 (1) 6
6. Gip Beton MTO 4 2 0 2 26:19 (7) 6
7. Metropol 4 1 1 2 14:22 (-8) 4
8. Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 4 1 0 3 16:23 (-7) 3
9. Sevnica 4 1 0 3 13:29 (-16) 3
10. Kix Ajdovščina 4 0 0 4 7:21 (-14) 0

rezentančnega vratarja Gotiina.
Nesrečna 17. minuta je nedvom

no odločila srečanje. Po napaki 
obrambne vrste »graščakov« in 
protinapadu domačinovje do tedaj 
odlični vratar Podpečan preprečil 
gol z »drsečim štartom« izven svo
jega kazenskega prostora, za kar 
si je prislužil rdeči karton in izk
ljučitev. Zamenjava vratarja in kar 
štirje prejeti goli v pičlih treh minu
tah so povzročili popolni razpad sis
tema nazorske ekipe, ki jo je rešil le 
še pisk sirene ob koncu polčasa.

V drugem delu so navijači Nazar-

čanov na tihem pričakovali pono
vitev scenarija preteklega tedna v 
Nazarjah, vendar so se Dobovča- 
ni tudi na to dobro pripravili in tek
mo mirno pripeljali do konca. Kljub 
porazu, fantom za njihovo 
borbenost ni kaj očitati, vsekakor 
pa bo potrebno izboljšati vzdušje v 
ekipi in predvsem strpnost na rel
aciji trener-igralci. To bi se moralo 
poznati že na današnji tekmi, ko v 
Nazarje prihaja največje pre
senečenje prvenstva, Oplast Ko
barid.

Franjo Pukart

NOGOMETNI KLUB LJUBNO PODKRIŽNIK

P oraz članov, k a d e ti 
navdušuje jo  še n ap re j

Zadnja tekma v jesenskem delu 
prvenstva na domačem igrišču 
Ljubencem ni prinesla željenega uspe
ha. Laško seje predstavilo kot žilav in 
čvrst nasprotnik, proti katerem Ljuben- 
ci niso našli pravih rešitevza ugodnejši 
rezultat. Sto zmago so Laščani prevzeli 
vodstvo na prvenstveni lestvici, Ljuben- 
ci pa so še naprej tretji.

Kadetska ekipa Ljubencev pa še

naprej navdušuje z zmagami. 
TokratsogostovalivŽalcu in zanes
ljivo zmagali z rezultatom 3:2. Za 
Ljubence so zadeli Filip Fale, Denis 
Bezovšek in Matej Kompan.

V zadnjem jesenskem krogu člani 
gostujejo v Vojniku, kadeti pa igrajo 
doma z ekipo Oplotnice (v nedeljo 
ob 14h).

Jože Grčar

Ljubno Podkrižnik : Laško 0:3 (0 :2 )
Ljubno: Foršt, gled a lce v: 100, sodnik: Vojko Goričan (Loče).
Strelci: 0:1 Danijel Komljen ( 12), 0:2 Boštjan Klepej (21 ), 0:3 Boštjan Klepej 

(71).
L ju b n o  P o d k rižn ik : Podkrižnik, Preskar (Poličnik), Pisanec, Atelšek, 

Janžovnik, Naraločnik, Kos, Fedran (Ribič), Plesnik (Omladič), Suhoveršnik, 
Retko.

Medobčinska članska liga
Rezultati tekem  9 . kro ga, 2 3 . oktobra:
Ljubno Podkrižnik : Laško 0:3, Vransko : KNK Kozje 2:4, Vojnik : Mali šam

pion 2:1.
Lestvica po 9 . krogu:
1. Laško 20,2. Mali šampion 20,3. Ljubno Podkrižnik 10,4. KNK Kozje 9,

5. Vojnik 6, 6. Vransko (-7) -1.

>kkezco m
RAČUNALNIŠKE IN SPLETNE REŠITVE

t r g o v i n a  r a č u n a l n i š k e  o p r e m e  
i z d e l o v a n j e  i n t e r n e t  s t r a n i

N O V O I  M o b i t e l  z a s t o p n i š t v o  @

P lac 3  Ljubno ob  Savin ji
fon 03 838 11 80 

info@ kezcom .com
w w w .k e z c o m .c o m
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Č R N A  K R O N I K A

•  ODPEUAL POSEKANO
Luče: V Podveži je 18. oktobra lastnik posekal in pripravil za odvoz 

okoli 300 kubičnih metrov lesa. Na njegovo presenečenje pa gaje 
odpeljal neznani storilec, kije izkoristil enkratno priložnost.

•  PLAČANA POMOČ
Mozirje: 19. oktobra zjutraj je občanka iz Mozirja obdelovala svoj vrt. 

Mimo je prišel moški, kiji je priskočil na pomoč. Očitno pa je izkoristil 
občankino nepazljivost, vstopil v stanovanjsko hišo in ji ukradel 10.000 
tolarjev.

•  UKRADEL REGISTRSKE TABLICE
Rečica ob Savinji: Neznani storilec je 19. oktobra ukradel registrske 

tablice z vozila, kije bilo parkirano pred gostinskim lokalom v Šentjanžu. 
Očitno osebni avtomobil že ima.

? o O R E E ^ s r ° t t ^

R O P O T A R  I v a n  s .  p .
ŠEMPETER, Starovaška ul. 12

Na voljo smo Vam ob  katerikoli uri 
tudi v zgornjesavinjski dolini in širši okolici

Tel.: 03/700-14-85, Gsm: 041/613-269
V najtežjih trenutkih smo z Vami in za Vas ...

Le delo, skrb, ljubezen in trpljenje 
izpolnjevalo vajino je  življenje.

Papošle so vama moči, 
zaprla sta trudne oči 

in čeprav spokojno spita, 
z  nami kakor prej živita.

Z A H V A L A
Mineva leto dni, kar nas je po hudi dolgotrajni bolezni zapustila naša 
mama in skoraj pol leta, kar nas je zavedno po krajši, a hudi bolezni, 

zapustil tudi naš oče.

V eronika in Alojz 
MOLIČNIK

i z  Podveže

Vsem, ki ste jima v zadnjih letih trpljenja pomagali lajšati bolečine in 
samoto in tudi vsem tistim, ki ste ju pospremili na njuni zadnji poti, iskre
na hvala.

Njuni otroci Vida, Viktor in Verica z družinami

____________________D e ž u r n e  s l u ž b e

KINO NAZARJE

Sobota, 30.10., kin o p re dsta va  odp a de ,
nedelja, 31.10., ob 17.00

J A Z  R O B O T - z n a n s t v e n o - f a n t a s t i č n a  a k c i j a

Režija: Alex Proyas
Igrajo: Will Smith, Bridget Moyna- 

han, James Cromwell, Bruce 
Greenwood

Will Smith nastopa kot detektiv Del 
Spooner v srhljivki z vrhunsko teh
nologijo, ki jo je navdahnila serija 
novel vizionarskega pisatelja 
Isaaca Asimova. Leta 2035 so teh
nologija in roboti zaupanja vredni 
deli vsakdana. Daje zaupanje zlor
abljeno, uvidi samo en samcat mož, 
sam, samcat proti vsemu sistemu.

m n
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j a r R D B O T

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob 
sobotah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako vel
ja tudi za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva 
so možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837 -08 -00 .

VETERINARSKO DEŽURSTVO

Veter, postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839 -02 -20 , 8 39 -02 -
21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: 
od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 5 4 5 -10 -31 . 
Ambulanta za male živali: dopoldne: od 7. do 8.30; popoldne: od 16. do 17. 
ure, vsak dan razen sobote, nedelje, ob praznikih in dan pred prazniki.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CEUE

Dežurna služba izven delovnega časa:
0 4 1 / 3 8 7 -0 3 4  (Nadzorništvo Nazarje)
0 4 1 / 3 8 7 -0 3 2  (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
8 3 9 -0 0 -1 0  -  Nazarje, 7 0 -3 3 -1 6 0  -  Šempeter, 4 2 0 -1 2 -4 0  - Celje.

DEŽURNA SLUŽBA JAVNEGA PODJETJA KOMUNALA MOZIRJE

Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM  0 4 1 6 2 1 9 5 0 .
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L J U B E M U  L U K U  V  
S P O M I N

Ne da bi vedel Luka, 
da greš na zadnjo pot, 
te ob zvonjenju AVE, 
poklical je  Gospod.

V samotni tihi noči, 
me v sanjah obiščeš kdaj, 
spokojen, miren, srečen, 
je  tvoj obraz tedaj.

S pogledom mi skrivnostnim, 
prav tiho govoriš:
“Veš, mami, tu, kjer zdaj sem, 
imam vse, kar mi želiš. ”

Jesenskih rožic šopek, 
prerani grob krasi, 
ob njem mi solze brišeš, 
moj ljubi angel ti.

Luka GRUDNIK
(12.2.1980 - 8.11.2002)

Za vse prižgane svečke, cvetje, lepe misli in molitve za dragega Luka 
iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sošolcem in znancem.

Njegovi mami, ati in Ika z družino

Tako boš ležal, kot ležiš, 
le malo globlje 
in z  zemljo živel, kot živiš 
le malo globlje.
Le malo globlje, 
a vendar dovolj globoko, 
dane dosežeš teh trav, 
s to svojo roko.

Z A H V A L A
ob boleči izgubi dragocenega moža, 

očeta in starega očeta

B o g o m irja  SUPINA
(11.03.1941 -  14.10.2004)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, nekdanjim sode
lavcem in znancem, planincem in gasilcem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti, mu darovali cvetje, sveče in svete maše, nam pa 
izraziU sožalje.
Prav tako hvala članom Ribiške družine Ljubno za izkazano spoštovan
je. Hvala dr. Žunterju in patronažni sestri Verici.
Iskrena hvala tudi govornikom, pevcem iz Luč, praporščakom, troben
taču in pogrebni službi Morana.
Posebna zahvala še solčavskemu župniku g. Silvestru Malanu za lep in 
čuteče opravljen pogrebni obred z mašo.
Hvala tudi vsem tistim, ki ga na zadnji poti niste mogli pospremiti, a ste 
bili kljub temu z mislimi z nami. Hvala!

Žalujoči žena Ivanka, sinovi Samo, Robi in Bogo, 
vnukinje Adrijana, Izabela in Tina

M -■ i- im  fB  rnfSSr*

V  S P O M I N

B lank i ZAJC
(10.11.1984 -  25.10.1994)

ob 10. obletnici smrti

Hvala vsem, ki ji prinesete cvet, prižgete svečko, postojite ob njenem 
grobu in z lepo mislijo počastite spomin nanjo.

Vsi njeni

Zemlja sije vzela, kar je  njeno, 
a kar ni njeno, nam ne more vzeti. 
Ln to kar je  neskončno 
dragoceno, je  večno in 
nikdar ne more umreti.

V  S P O M I N

26.10.1994 je v našem domu ugasnila najsvetlejša luč, ko je v večnost 
odšel dragi mož, oče in dedek

F ran c MAZEJ

Med nami ostaja za zmeraj spomin, 
da bil si nam kakor sveča, 

ki daruje se za nas in s tem pusti se izgoreti.

Hvala vsem, ki se ga spominjate in zanj prižigate sveče.

Vsi njegovi

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A l e k s a n d e r  S t e b l o v n i k  s . p .  P a r i ž l j e  1 1  c  B r a s l o v č e

Telefon: 7000-640
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o b d a r j e n

S T A L E M T O M
"Odkar so sosedovemu 

sinu priskrbeli vaditeljico 
klavirja, imam zaveznico," 
pove Zorica. "Tudi ona se 
strinja z mano, da je fant 
naraven talent," se namu
zne ob misli nanj.

"Mislila sem, da fant za
nič igra klavir," sodelavka 
namigne na njeno nedo
slednost.

"Kdo pa sploh govori o 
glasbi?"

Rožlina Tavrl

p m s m s č m M

"Zdajle te bom prijetno 
presenetil ..." poskuša 
mož spraviti ženičko v do
bro voljo.

"Kaj boš že sredi dneva 
odšel v gostilno?"

Blagerij Tavrl

M O Č  Č A iČ V M llC
Na noč čarovnic se sre

čata mrtvaka.
"Kako kaj gre?" vpraša 

Kostko Lobanjeka.
"V kosteh me zbada, 

ampak problemov s hole
sterolom sem se pa rešil."

"Meni gre tudi na bolje," 
se pohvali Lobanjek. "Na 
avtopsiji so ugotovili, da 
nimam več motenega 
ritma srca."

Pepelko Tavrl

Z a k a j  b i  b ila  s k u p a j ?  K e r  č a s  b e ž i!  

S a m o  p o m is li,  č e z  s a m o  5 7  le t  j ih  

b o m  im e la  ž e  č e z  š e s t d e s e t .. .

v s t  z a  e« a

"Seveda bom 
poskrbel za 

tiste, ki so me 
volili," je rekel 
novoizvoljeni 

politik, "najprej 
za moje naj

večje pri
vržence. To 
sem jaz in 

moja družina."

L J U B E » ,  II  T iA J A
R a d a  im a m  m o š k e ,  t a k š n e  in  

d r u g a č n e ,  la h k o  j e  k o s m a t ,  č e  j e  

b o g a t ,  la h k o  j e  t u d i s u h ,  s a m o ,  

d a  m i d a  p r s t a n  z la t .

Če j e  m a jh e n ,  s e  la ž j e  

s k r ij e v a ,  z  v is o k im  m e  n i s t r a h  

s t a r š e v ,  č e  n a ju  o d k r ij e t a .

P a m e t e n  m e  z n a  n a s m e ja t i,  

n e u m n e m u  p a  s e  s m e j a t i n e  

m o r e m  n e h a t i.

T is t e g a ,  k i  s e  m i p r i l iz u j e ,  p r e j  

s p u s t im  k  s e b i,  p r i  t is t e m ,  k i  s e  

m i n e ,  ig r a  t r a ja  d lje .

L j u b e z n iv e ž  m e  h it r o  n a s e  

p r iv ij e ,  n e r g a č a  p a  s e  lo t im  

s t r a s t n o ,  d a  m e  n e  o d b ije .

D v o lič n e  m a r a m ,  s a j  m i d a jo  

o b č u t e k  s v o b o d e ,  d a  n j ih o v o  

d r u g o  p la t  b r e z  g r e h a  v a r a m .

K d o r  im a  r a d  d o lg o n o g e ,  z a  

m a n o  p o g le d u je ,  k d o r  p a  n e ,  

im a  p o g le d  n a r a v n o s t  n a  m o j  

d e k o lt e .

M o š k i r a d i s e g a j o  v  m o je  

b u jn e  la s e ,  b o lj  d r z n i k r a j š a j o  s i  

č a s  d r u g je .

Č e  č a s  s i  v z a m e ,  d o lg o  t r a ja ,  

a  p o  r e d k o  b o lj  n a  g o s t o ,  č e  p a  

r a d  b i  d a n  n a  d a n ,  s e  h it r o  

v n a m e m  z a n j .

Ž a l  s e  m e  f r a j e r j i b o j ij o ,  k e r  

m is lij o ,  d a  o d  n j ih  h o č e m  v s e ,  

m e n i p a  z a d o s t u j e  ž e  n j ih o v  o n e .

Veselinka Tavrl

IASLU@£ P® 
P L A Č A «  TRUSE

Politik, ki se smatra 
zaslužnega za uspeh 
na volitvah, glasno 
rohni: "Menim, da ni
sem plačan po svojih 
zaslugah!"

"To je že res," mu 
prišepne kolega v klo
pi, "k sreči te tu ne mo
rejo več plačevati po 
občinski tarifi. Navse
zadnje si zdaj le posla
nec."

Guljo in Žgoljo Tavrl

Cvetke ih  koprive

PEVSKI TALENTI
Jani Čerček, vodja skupine Črna mačka: »Daj si dopovedati, Mirko, da sva midva 

z bratom Črna mačka in da smo mi dogovorjeni za pevski koncert v čast ustoličen
ja  nove vlade.«

Mirko Zamernik, poslanec SDS: »Fanta, nič nimam proti vama, ampak edina 
črna mačka, ki jo  poznam, je  moja soseda v parlamentarnih klopeh.«.

(KOALICIJA VOLJNIH PRESS)

EDI EDIJU
Edi Jurjevec starejši: »Edi, nalijva si čistega vina glede naše nove hotelske prido

bitve. Spijva na zdravje, potem pa se loti novega posla!«
Edi Jurjevec mlajši: »Ja, oče, kaj mi pa drugega preostane, le da se bom tudi 

tokrat odrekel pijači. Saj veš, da mora imeti oštir vedno trezno glavo!« 
(PRODNIK TURIZEM PRESS)

ALTERNATIVNA REŠITEV
Jasna Klepec, direktorica Savinjsko-šaleške razvojne agencije: »Pričakujem, 

da me bo Janša postavil za ministrico za regionalni razvoj.«
Terezija Plaznik, višja svetovalka načelnika upravne enote: »Ne pozabi, da pravi 

nasvet vedno prav pride.«
(POLITIKA JE BIZNIS PRESS)



IME in PRIIMEK:

NASLOV (ulica, kraj):

MINI SLOVARČEK:
ANABAR- reka v Sibiriji 
NATTA- italijanski politik-Alessandro 
KATENE- zbirke razlag biblije 
EGAN- ameriški igralec- Richard 
ROOSA- ameriški astronavt- Stuart

OBVESTILO REŠEVALCEM
Med pravočasno prispelimi pravilno rešenimi križankami iz 42. št. Savinjskih 

novic smo izžrebali 3 reševalce križank. Tokrat vam nagrade podarja podjetje 
GARANT iz Polzele in sicer ogledala T-2 VEGA v hrast barvi.

Nagrade prejmejo:
Irena Drobež, Florjan 2 3 , Gornji Grad;
Ja n e z Troger, Kokarje 18, Nazarje
in Dane Presečnik, Brezje 2 4 , Mozirje.
Nagrajenci s potrdilom, ki ga bodo prejeli po pošti prevzamejo nagrade v 

industrijski prodajalni na Polzeli. Čestitamo!
Tokratno nagradno križanko izrežite iz časopisa in jo najkasneje do torka, 9. 

novembra 2004, pošljite na naslov: Savinjske novice, Savinjska cesta 4,3331 
Nazarje z obveznim pripisom N A G R A D N A  KRIŽANKA M IZARSTVO KOVAČ.

Med pravočasno prispelimi pravilno rešenimi križankami bomo izžrebali tri 
nagrajence, ki bodo prejeli lepe nagrade.

w w w .racuna ln iske -no v ice . com /fo rum



Napovednik

• Petek (29. oktober), ob 18.00. Muzej novejše zgodovine Celje

Otvoritev razstave Banka celje -1 4 0  let
• Petek (29. oktober), ob 19.00. Športna dvorana Nazarje 

Tekma v malem nogometu - KMN Nazarje Glin IPP-AM 
Miklavc : Oplast Kobarid

• Sobota (30. oktober), ob 11.30. Športna dvorana Nazarje 

Rokometna tekma - RK Nazarje : ŽRK Mercator Tenzor Ptuj 
(mlajše deklice)

• Sobota (30. oktober), ob 12.30. Športna dvorana Nazarje 

Rokometna tekma - RK Nazarje : ŽRK Mercator Tenzor Ptuj 
(starejše deklice)

• Sobota (30. oktober), ob 16.30. Dvorana Srednje 
gostinske šole Celje
Košarkarska tekma - Celjski KK : Nazarje (člani)

• Sobota (30. oktober), ob 17.30. Rdeča dvorana Velenje

Rokometna tekma ■ RK Gorenje : Bretskiy (Belorusija)
• Nedelja (31. oktober), ob 14.00. Ljubno, Foršt

Nogometna tekma - Ljubno Podkrižnik : Oplotnica (kadeti)

ŽIVALI -  PRODAM Prodam nov hidravlični cepilec drv. Gsm
Bikca frizika, starega 14 dni, prodam. Tel. 0 3 1 /5 6 8 -0 9 5 .
5 8 4 1 -7 8 5 . Prodam  silažne  bale. Gsm 0 4 1 /7 8 3 -
Prodam breje telice, rjave pasme. Gsm 977.
0 4 1 /4 8 3 -6 8 9 . Prodam 3 bale sena. Tel. 5834-149.
Prodam dve breji te lic i sivki, pašni. Tel. 
583 2 -50 6  a li gsm  0 3 1 /4 0 9 -7 7 2 .

Prodam jabolka ekološko pridelana. Tel. 
5 8 3 3 -2 3 8 .

Prodam telico simentalko, brejo 8  mese
cev. Tel. 0 3 /58 4 3 -4 8 7 .

Prodam neškropljena jabolka in svež ja 
bolčnik. Gsm 041/284-913.

Prodam te lico sim entalko, brejo, težko 
6 5 0  kg. Tel. 5841-189.

Prodam 4 zimske pneumatike 175/13 z 
jeklenimi platišči. Tel. 891-53-56 ali gsm

Prodam teličko sivko (120  kg) in kupim 0 4 1 /3 1 1 -9 9 2 .
prašiča (večjega) ali svinjo za zakol. Tel. 
0 3 /8 3 8 -1 7 -2 0  ali gsm  070/401-811. 
Prodam licenciranega ovna JS pasme. 
Gsm 0 3 1 /8 0 5 -2 5 3 .

Prodam zimske gume kormoran 185/65 
R 14 za renault laguna. Tel. 5831-246. 
Prodam CD radio, nov, nerabljen, cena 
10.000 sit. Gsm 031/419-945 ali popol-
dan na tel. 03 /58 4 1 -4 9 5 .

ŽIVALI -  KUPIM Prodam avtoradio CD, nov, nerabljen, za
3 0 .0 0 0  s it in gsm  e ricsson  R 600 za
6 .000  sit. Gsm 0 3 1 /7 7 2 -4 8 6 .

Kupim kravo in bika za zakol in bikce me
snate pasme za rejo. Gsm 031/533-745.

DRUGO -  PRODAM AVTOMOBILI -  PRODAM
Prodam uno 60  s, letnik 91, prevoženih 
146.000 km. Gsm 0 4 1 /7 8 3 -6 6 3 .

Prodam trokolesni voziček harton, voziček 
peg perego, stolček peg perego za hranjen
je  in svetlobni vrtiljak za dojenčka. Gsm 031 /  
676-921. NEPREMIČNINE -  NAJAMEM
Prodam molzni stroj alfa laval. Tel. 838- 
51-16.

Najamem stanovanje v Zgornji Savinjski 
dolin i. Gsm 0 4 1 /8 6 6 -6 5 2 .

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 45. številki SN

im e  in  p r i im e k
N A R O Č .  ŠT.

n a s lo v _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ □  j

N a ro č n ik i S a v in js k ih  n o v ic  
im a jo  1 5 %  P O P U S T  

p ri o b ja v a h  z a h v a l in  č e s titk .

MORDA STE ISKALI PRAV TO
RTV SERVIS PURNAT

H itro  in kvalitetno popravilo  vseh zn a m k  te levizorjev in radio  apara 
tov. P urnat Zdenko, tel. 8 3 -8 3 -0 0 0 .

RTV, in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 4 3 ,3 3 4 2  Gornji 
Grad.
KMETJE, GOZDARJI

G ra d im o  go zd n e  vlake brez m iniranja . O p ra vlja m o  tudi vsa  ostala 
dela  s  stro jno  m ehanizacijo  te r kiper p revoze. Kvalitetno in poceni. 
B R L E Č , te l. 0 4 1 / 6 0 6 -3 7 6 .

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25, 1235 Radomlje.
TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV 

N ud im o  va m  popravilo  B TV  Evelux in G o renje  te r p ro da jo  B TV  Eve- 
lu x  in S A T  a nten te r s e rv is  anten. P rašnikar s .p ., 0 3 / 5 8 4 5 -1 9 4 .

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti. 
ELEKTROINSTALACIJE

Izva ja m o  vs e  vrste  elektro inštalacij. Inform acije  na tel. 0 3 / 8 3 8 - 
1 2 -2 3 , G S M  0 4 1 / 9 7 8 -2 2 8 .

REMENIH d.o.o., Šentjanž 6 1 ,3 3 3 2  Rečica ob Savinji.
TRGOVINA MANCA POLZELA 

V a b im o  va s  na izjem no u go d no  akcijsko p rodajo  bund. N a  za logi 
priljubljena otroška oblačila  M a če k  M uri -  bunda M a če k  M uri sa m o  
7 .6 9 0  sit. V elika  izbira m oških in ženskih  pletenih jo p ic  te r ženskih 
prišitih  ja ke n  M on t. V a b lje n i! T rg o v in a  M a n ca , tel 5 7 2 0 -0 6 4 .

Ana Artnik s.p., Breg pri Polzeli.
STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE 

V ra ta , se nčila , vitra žna  stekla, zasteklitev b alkonov, polikarbonat 
stekla, uokvirjanje  slik, peskanje stekla, te m n e n je  stekel. Tel. 0 3 1 /  
3 0 5 -5 3 2 ,  fa k s : 0 3 / 8 3 9 -5 4 -6 4 .

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12,3330 Mozirje. 
HIDRAVLIČNE GIBLJIVE CEVI 

Izd e luje m o  h idravlične  gibljive  cevi s  priključki za  u po rabo  v  km et
ijs tvu , g o z d a rs tv u , in d u s triji, za  to vo rn a  v o z ila ... G S M  0 4 1 / 3 5 4 - 
5 0 5 .

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6 ,3 3 3 2  Rečica ob Savinji. 
INŠTALATERSTVO

ce ntra lnega o greva n ja  in vo d ovo d a. Ivan Šturbej s .p ., tel. 0 3 / 7 0 5 - 
0 3 -7 0 ,  fa k s  0 3 / 7 0 5 -0 3 -7 1 ,  g s m  0 4 1 / 6 5 3 -2 8 7 .

Ivan Šturbej s.p., Polzela 143/b, 3313 Polzela.
VSE VRSTE IZKOPOV

za  n o v o g ra d n je , ceste , vo d o vo d e , u re ja nje  d vo riš č  te r storitve  z 
m in i b a g ro m . G s m  0 4 1 / 6 3 1 -3 9 5 .

TGM Aleš Janžovnik s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.
POTREBUJETE PESEK, GRAMOZ ALI MORDA 
ZEMLJO?

N u d im o  va m  pesek za  zid a vo , om e t in beton, dro bljenec za  drenaže  
te r g ra m o z  za  ce ste , ze m lja  za  u re d ite v  o kolice . Te l. 0 3 / 8 3 9 -5 4 - 
7 0 , G S M  0 4 1 / 6 5 1 -1 9 6 .

TEREZIJA BURJA s.p., Ter 6 9 ,3 3 3 3  Ljubno ob Savinji.
SERVIS TERGLAV MILAN, POLZELA 137 A 

H la d iln ik i in z a m rz o v a ln ik i vs e h  vrs t. te l. 0 3 / 5 7 2 -0 4 -0 6 ,  G S M  
0 4 1 / 5 3 0 -3 9 8 .

Terglav Milan, Servis hladilnih naprav s.p., Polzela 137 a, 3313 Polzela.



GRADITE IN POTR EBUJETE B E T ® «

Poleg ugodnih cen 
prejme najhitrejših 150 kupcev 

vseh štirih pnevmatik

t . o o n / v r / iu I SflLUCL*1 O U Z / J V lt J J ’  C U  B I C A

še praktično darilo.

%

P o k a žite  z im i zo b e  
p re d e n  jih  ona  p o k a že  vam .

%  %*

Na zalogi tudi jeklena in alu platišča.

SMffiE (H H M »  W
- Prodaja betonskih'ffS&anic
- Prevoz betonskih mešanic*' 
-Vgradnja betonskih mešanic

POKLIČITE 041-Z53H 1 Ì

V U L K A N I Z E R S T V O  I N  

A V T O O P T I K A  N O V A K

Jože Novak «,p„ O konlna 9,3333 Ljubno o b  Savinji
Tol., Fax.: 03/5841-169,03/838-10-70, SSM: 041/783-661

»
M e s o  j c  s l o v e n s k e g a  p o r e k l a

Svinjsko pleče brez kosti........... 799 SIT
Svinjski vrat s kostmi....................... 815 SIT
Svinjski kare....................................950 SIT
Svinjska rebra.................................830 SIT
Junečja rebra.................................700 SIT

5 841 018 
041 592 155

Forti ERMENC s p., 
lofec 6,
3333 Ljubno ob Savinji

TEHNIČNI PREGLEDI D.O.O. E-naslov: a.m.miklavc@email.si
Nizka 21, 3332  Rečica ob Savinji - Telefon: 03/838  80 90, Telefaks: 0 3 /838  80  91, 041 643 5 3 8 1

Nov delovni čas od 4. oktobra: 
p o n .  -  p e t .  7 . 0 0  - 1 9 . 0 0 ,  s o b o t a  7 . 0 0  - 1 2 . 0 0

Družba za izvajanje tehničnih pregledov motornih vozil, traktorjev in 
priklopnikov A.M. TEHNIČNI PREGLEDI MIKLAVC d.o.o. iz Nizke 
opravlja tudi:

- registracije novih in rabljenih motornih vozil ter priklopnikov 
-odjave vozil
- menjave nalepk
- izdaja preizkusnih tablic pri odjavi vozil
za upravne enote Mozirje, Velenje in Žalec
- sklepanje vseh avtomobilskih zavarovanj za zavarovalnice Triglav, 
Maribor, Adriatic in Slovenica.

Plačilo je možno na trajnik, bančne kartice, čeke ali gotovino.

od julija pri nas tudi AVTOPRALN ICA za pranje osebnih in 
kombiniranih vozil

Pokličite tel.03/838-80-90, 041 643-538 
e-pošta: a,m,miki9vc@3maMi

Skozi vse leto bomo opravljali brezplačne preventivne 
preglede zavor In izpušnih plinov za motorna vozila, 

katerih lastniki so člani ZŠAM Zgornjesavinjske doline.

NOVO: od 4. oktobra nov delovni čas
- vsak dan od 7. do 19. ure
- ob sobotah od 7. do 12. ure

VARNE KILOMETRE VAM ŽELIMOI

KULTURNO DRUŠTVO N A Z A R J E

P A C IE N TI V  Č A K A L N IC I
Gledališče smeha KOPER

KOMEDIJA
za abonm a in izven

Režija: Adrijan  RUSTIA, SSG Trst 

gospa ROZI: Marija PARAVAN - JELAČIN  

g o sp o d  Franci: A n d re j JELAČIN  

in ostali pacienti

V soboto, 30« oktobra 2004, 
Dom kulture Nazarje, 

ob 20* uri
Predprodaja  vstopnic:

O b č in a  Nazarje in M uzej gozdarstva in 

lesarstva Nazarje
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5 0 0 0 0 1 4 0 3 4 , 4 4 COBISS s

hotela Burger Veniše

Pivo Union 299  SIT 
BUD 199 SIT 
Smirnoff-lce 199 SIT 
Konjičan 1dc 120 SIT

Hypo Leasing omogoča nakup ali najem vseh vrst vozil in drugih prevoznih sredstev, 
investicijske opreme, strojev, plovil ter nepremičnin, ki jih potrebujete za uspešno poslo
vanje ali osebno uporabo. Skupino Hypo Alpe-Adria v Sloveniji poleg skupine Hypo 
Leasing tvorijo še Hypo Alpe-Adria-Bank d.d. in Hypo Alpe-Adria-Consultants d.o.o. 
V slovenskem prostoru smo prisotni že 10 let. V tem času smo se izkazali z nenehno 
rastjo, trdnostjo ter stalnim prilagajanjem potrebam strank. Ponosni smo na vaše zaupanje.

10 let je minilo v Hypu

Ljubljana 01 580 44 00 Koper 05 663 78 20 
Maribor 02 450 39 00 Nova Gorica 05 330 24 94 
Murska Sobota 02 530 81 70 Novo mesto 07 393 36 20 
Celje 03 425 7310
Velenje 03 898 20 80 www.hypo-alpe-adria.si 
Kranj 04 201 07 70 hypo-leasing0hypo.si
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